
رئیس هیئت عامل ایمیدرو؛

شناسایی 31 محدوده امیدبخش 
جدید معدنی در استان یزد

معاون بازرگانی گروه ملی در گفتگوی اختصاصی با جهان فولاد:

راه اندازی مجدد خطوط تولید 
و افزایش تولید در گروه ملی

معاون خرید ذوب آهن اصفهان هشدار داد:

با رقابت مخرب، هزینه تولید فولاد 
در کشور بالا می رود

مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه :

 هلدینگ توسعه توکا می تواند 
کارآمدترین هلدینگ فولاد مبارکه باشد

نائب رئیس هیئت مدیره فولاداکسین
 در گفتگوی اختصاصی با جهان فولاد: 

ورق های فولاد اکسین پاسخگوی 
نیازهای صنعت نفت و گاز کشور است

مدیرعامل مجتمع فولاد خراسان خبر داد:

جا به جایي بي سابقه سه رکورد 
تولید در فولاد خراسان

مدیرعامل شرکت معدنی و صنعتی چادرملو : 

وظیفه مدیران صنعتی علاوه بر تولید 
، حرکت به سمت آبادانی و ایجاد 

اشتغال در کشور است

مدیرعامل فولاد خوزستان :

رکورد تولید آهن اسفنجی مدول
 ۲ پس از چهار سال در شرکت  فولاد 

خوزستان شکسته شد

مدیرعامل جدید فولاد هرمزگان در جلسه معارفه بر سه اصل تاکید کرد:

نیروی انسانی، افزایش ظرفیت تولید
 و طرح های توسعه ای

5 ۲

474

6

۲3 ۲

4
8

* شنبه 28 فروردین ماه 1400  *سال اول * شماره 1*  قیمت: 2000  تومان

اطلاعیه وزارت صنعت، 
معدن و تجارت در راستای 
فرامین مقام معظم رهبری 
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معدن: 
ناجی اقتصاد ایران
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نشریه خبری تحلیلی



معدنی  و  صنعتی  شرکت  مدیرعامل 
توسعه فراگیر سناباد میزان صرفه جویی 
ارزی حاصل از بومی سازی در سیمیدکو 
اعلام  یورو  میلیون   7 را   99 سال  طی 
اقدام  کرد. محمد مدنی فر در خصوص 
راهبردی شرکت در بومی سازی تجهیزات 
بومی  با  گفت:  تولید،  بخش  کلیدی 
سازی فرآیند تجهیز و تعمیرات استکر و 
ریکلایمر موفق به صرفه جویی ارزی 270 
هزار یورویی با تکیه بر توان متخصصان 
داخلی شدیم. وی افزود: این مهم در حالی 
صورت گرفت که یک شرکت آلمانی 270 
هزار یورو برای ارسال دستورالعمل تعمیر 

این قطعات پیشنهاد داد.
جهش تولید

معدنی  و  صنعتی  شرکت  مدیرعامل 
توسعه فراگیر سناباد در خصوص اقدامات 
تولید طی سال  این مجموعه در بخش 
گذشته، گفت: یکی از مهم ترین اهداف 
به  دستیابی   ،99 سال  در  سیمیدکو 
ظرفیت کامل کارخانه بود که در تولید 
کنسانتره به ظرفیت اسمی کارخانه دست 

یافتیم.
میلیون  وی گفت: طی سال گذشته 2 
این شرکت  516 هزار تن کنسانتره در 
اسمی  ظرفیت  صورتیکه  در  شد.  تولید 

کارخانه 2.5 میلیون تن است.
مدیرعامل شرکت صنعتی و معدنی توسعه 
فراگیر سناباد افزود: در تولید گندله نیز 

سال  در  تولید  خط  اندازی  راه  از  بعد 
گذشته، از خردادماه تا پایان سال، میزان 
تولید این محصول به 1 میلیون 260 هزار 

تن رسید.
اقدامات و برنامه های توسعه ای

تیم  همت  به  کرد:  عنوان  فر  مدنی 
پشتیبانی شرکت پروژه سیستم مکانیزه 
انتقال محصول در سال  نوار  و  بارگیری 

99 به بهره برداری رسید. وی ادامه داد: 
سیمیدکو برای حل بحران های ناشی از 
از  که  آبگیری  و  فیلتراسیون  پروژه  آب، 
جمله پروژه های بزرگ زیست محیطی 
راه  فاز  وارد  را  رود  می  شمار  به  کشور 
اندازی کرد که در حال حاضر بهره برداری 

آزمایشی طرح فوق آغاز شده است.
معدنی  و  صنعتی  شرکت  مدیرعامل 

توسعه فراگیر سناباد گفت: خط انتقال آب 
به مخزن داخلی کارخانه به طول شش 
کیلومتر، دیگر پروژه توسعه ای شرکت به 
شمار می رود که در مدت زمان 2 ماه به 

بهره برداری رسید.
مدنی فر افزود: همچنین »اجرای سامانه 
تعریف  کارخانه  آب  تامین  برای  آب« 
شد. این سامانه خط تولید کارخانه را در 
شرایط بحرانی به مدت یک ماه حفظ و 
مانع از توقف تولید می شود. وی با اشاره 
به اقدام این شرکت در حوزه مسئولیت 
اجتماعی گفت: انعقاد قرارداد با شرکت 
از  استفاده  منظور  به  خراسان  آبفای 
جمع  شبکه  احداث  در  گذاری  سرمایه 
آوری و تصفیه فاضلاب پساب شهر خواف 
جزو اقدامات شرکت در بخش مسئولیت 
اجتماعی است و به نوعی در تامین آب 
پایدار شرکت نیز موثر است. مدیرعامل 
شرکت صنعتی و معدنی توسعه فراگیر 
ساختمان  از  برداری  بهره  افزود:  سناباد 
بر  بالغ  زیربنای  با  سیمیدکو  ازمایشگاه 
1000 متر مربع از دیگر اقدامات مجموعه 
به عنوان یک  آن  تجهیز  فوق است که 
آزمایشگاه استاندارد، جزو نیازهای منطقه 

معدنی سنگان است.
در  سیمیدکو  بزرگ  اقدام  فر  مدنی 
حوزه مالی را تسویه یوزانس این شرکت 
عنوان کرد که در سال گذشته از طریق 

تسهیلات داخلی تسویه شد.

با  اصفهان  ذوب آهن  خرید  معاون 
تاکید بر این که احتمال می رود یک 
ماه آینده وضعیت تامین مواد اولیه 
آهن دار در ذوب آهن بحرانی شود، 
گفت: در حال حاضر ذخایر درشت 
دانه ذوب آهن برای حدود 60 روز 
و ذخایر ریزدانه برای حدود 90 روز 
است و اگر همین روند ادامه یابد و 
به تعهدات عمل نشود، ذوب آهن به 
مشکل بر می خورد. محمدجعفر 
تامین  صالحی در خصوص وضعیت 
مواد اولیه ذوب آهن در سال 1۴00، 

مواد  تامین  مشکل  داشت:  اظهار 
و  نیست  شدنی  تمام  هیچگاه  اولیه 
مقطعی  و  است  نوسان  در  همواره 
شرایط رو به بهبودی می رود و در 
مواد  تامین  شرایط  دوباره  مقطعی 
تاکید  شود.وی  می  ناپایدار  اولیه 
کرد: در حال حاضر شرایط فعالیت 
سه کوره ذوب آهن و وضعیت تامین 
مواد اولیه ذوب آهن ثابت است و آن 
ها از ذخایر ایجاد شده، مصرف می 
کنند.معاون خرید ذوب آهن اصفهان 
گذشته  سال  بهمن  از  داد:  توضیح 
که کوره شماره یک ذوب آهن وارد 
مدار شد تا به امروز حدود 200 هزار 
دانه  درشت  ذخایر  موجودی  از  تن 
از ذخایر  و همچنین 150 هزار تن 
این  و  است  یافته  کاهش  ریزدانه 
نشان می دهد که هنوز میزان ورود 

مواد اولیه با نیاز تناسب ندارد، چرا 
تر داده شده  که تعهداتی که پیش 
بود و بر مبنای آن کوره شماره یک 
نتیجه  به  هنوز  کردیم،  عملیاتی  را 
آهن  ذوب  گفت:  است.وی  نرسیده 
یک  دریافت  ای  مصوبه  در  اصفهان 
میلیون و 750 هزار تن تامین مواد 
اولیه از معادن »چاه گز و سنگان« 
را داشت که تاکنون عملیاتی نشده 
اولیه  مواد  تامین  در  امروز  و  است 

آهن دار خود دچار مشکل هستیم.
صالحی تصریح کرد: شاید در شرایط 
خود  تعهد  اجرای  عدم  این  موجود 
آینده  ماه  یک  تا  اما  ندهد،  نشان  را 
وضعیت تامین مواد اولیه آهن دار در 

ذوب آهن بحرانی خواهد شد.
وی با اشاره به این که در مجموع سه 
کوره، نیاز ذوب آهن به مواد اولیه 6 

یک  برای  دار  آهن  مواد  تن  میلیون 
سال است، گفت: در حال حاضر ذخایر 
درشت دانه ذوب آهن برای حدود 60 
برای حدود 90  ریزدانه  روز و ذخایر 
روز است و اگر همین روند ادامه یابد 
و به تعهدات عمل نشود، ذوب آهن به 

مشکل بر می خورد.
صالحی در خصوص معاملات وز 22 
کالا  بورس  در  آهن  سنگ  فروردین 
نیز اظهار داشت: این معامله و رقابت 
20 درصدی بر سر خرید سنگ آهن 
دانه بندی و رسیدن قیمت آن از 11۳2 
تومان به 1۳55 تومان، نوعی خودزنی 
و رقابت مخرب است و باعث افزایش 

قیمت کنسانتره و گندله می شود.
اصفهان  آهن  ذوب  خرید  معاون 
رقابت 20 درصدی،  با  تشریح کرد: 
دانه بندی  آهن  سنگ  روز،  این 

بالاتر  کیلو  هر  ازای  به  تومان   22۳
امر  این  شد.  معامله  پایه  قیمت  از 
آهن  باعث می شود که سهم سنگ 
در تولید چدن به تنهایی با معاملات 
هر  ازای  به  تومان   ۳79 روز  این 
برای  که  چرا  یابد؛  افزایش  کیلو 
تولید هر تن چدن به 1.7 تن سنگ 
این مورد  نیاز است.  آهن دانه بندی 
تولید  بر  فروردین   22 معامله  تأثیر 
هزینه  بر  آن  تأثیر  و  است  چدن 
نیز  فولادی  نهایی  تولید محصولات 
700 تا ۸00 تومان به ازای هر کیلو 
هزینه  مخرب  رقابت  این  با  است. 
و  بالا می رود  فولاد در کشور  تولید 
هم اکنون  که  فولاد  تولیدکنندگان 
نیز با معضل کنترل قیمت ها دست 

و پنجه می کنند، آسیب می بینند.
در  رقابت  گذاشتن  باز  افزود:  وی 

کنترل  و  فولاد  زنجیره  ابتدای 
بعدی،  بخش های  در  قیمت ها 
در  تولید  بر  مخربی  اثرات  می تواند 

کشور داشته باشد.
آهن  سنگ  کرد:  عنوان  صالحی 
دانه بندی که باید قیمت آن ۸ درصد 
شمش فولادی باشد، در این روز 12 
تا 1۳ درصد قیمت شمش فولادی 
امر  این  شد.  معامله  کالا  بورس  در 
باید 16 درصد  قیمت کنسانتره که 
بالا  را  باشد  فولادی  شمش  نرخ 
می برد و به تورم قیمت ها در ابتدای 
زنجیره فولاد و افزایش هزینه تولید 
منجر می شود.وی بیان داشت: ذوب 
معاملات  در  نتوانست  اصفهان  آهن 
این روز با شرکت فولاد زرند ایرانیان 
بود رقابت کند و  نهایی  که خریدار 
زرند  می بردیم  بالا  را  قیمت ها  اگر 
ایرانیان حتی حاضر بود قیمت سنگ 
آهن دانه بندی را تا 1700 تومان به 
ازای هر کیلو بالا ببرد! ما این رقابت 
باید  که  می دانیم  مخرب  رقابت  را 

برای آن تدبیری اندیشیده شود.

خراسان  فولاد  مجتمع  مدیرعامل 
گفت: فروردین ماه سال جاري براي 
به  حالي  در  خراسان  فولاد  مجتمع 
پایان رسید که کارکنان پرتلاش این 
شرکت در اتفاقي کم نظیر، در هر سه 
ناحیه گندله سازي، احیا مستقیم و 
ماهانه خود  تولید  فولادسازي رکورد 

را شکستند.
کسري  ایلنا،  خبرنگار  گزارش  به 
افزود:  خبر  این  اعلام  با  غفوري 
کارکنان ناحیه گندله سازي شرکت در 

فروردین ماهي که به تازگي پشت سر 
گذاشتیم، رکورد تولید گندله را که با 
ماه  تنُ در خرداد  و 1۳6  190 هزار 
پارسال ثبت شده بود، 1۴۴1 تنُ ارتقا 
دادند و نصاب جدید 191 هزار و 577 

تنُي را ثبت کردند.
بعدي  حلقه  در  داشت:  اظهار  وي 
یعني  خراسان،  فولاد  تولید  زنجیره 
ثبت  شاهد  نیز  احیامستقیم  ناحیه 
تنُ  و 60۳  هزار  تولید 1۳5  رکورد 
بودیم، این میزان تولید رکورد قبلي 

دست   99 سال  شهریور  از  که  را 
تنُ   ۴056 بود،  مانده  باقي  نخورده 

ارتقا داد.
وي با بیان اینکه در واحد فولادسازي 
که  بودیم  رکورد  دو  ثبت  اما شاهد 
ماهانه  تولید  افزایش  تاثیر  تحت 
آمد  دست  به   2 شماره  فولادسازي 
سازي  فولاد  کارخانه  در  داد:  ادامه 
و  هزار   51 تولید  رکورد   ،2 شماره 
71 تنُي خرداد ماه سال قبل، 1510 
ماهانه  رکورد  هم  تا  یافت  ارتقا  تنُ 

 5۸9 و  هزار   52 ناحیه  این  تولید 
تنُ ثبت شود و هم پس از 17 ماه 
شاهد ثبت نصاب جدیدي در تولید 
مجموع کارخانه هاي شماره یک و 

دو فولاد سازي باشیم.
خراسان  فولاد  مجتمع  مدیرعامل 
تولید  مجموع  کرد:  نشان  خاطر 
افزایش  با  شرکت  در  فولادسازي 
1992 تنُي نسبت به رکورد پیشین 
که در آبان سال 9۸ ثبت شده بود، به 
رقم ماهانه 105 هزار و ۳۴2 تنُ رسید.

۲
در سال جهش تولید محقق شد

 7 میلیون یورو صرفه جویی ارزی در سیمیدکو طی سال 99

معاون خرید ذوب آهن اصفهان هشدار داد:

با رقابت مخرب، هزینه تولید فولاد در کشور بالا می رود

مدیرعامل مجتمع فولاد خراسان خبر داد:

جا به جایي بي سابقه سه رکورد تولید در فولاد خراسان

خبر

معدن: 
ناجی اقتصاد ایران

ایران با حدود 1 درصد جمعیت جهان حدود 7 درصد ذخایر 
کشف شده معادن دنیا را داراست که حاکی از وجود بستر 
مناسب برای سرمایه گذاری در این بخش است.امروز نقش 
معدن در اقتصاد برای همه افراد کشور اعم از سیاستمداران و 
مدیران، کارشناسان اقتصادی، معدنی، صنعتی و ... کاملا روشن 
است، بخش معدن مزیت شناخته شده اقتصاد است و می تواند 
به عنوان موتور محرک توسعه اقتصادی کشور و حلقه ابتدای 
زنجیره بسیاری از تولیدات صنعتی بوده و ارتباط تنگاتنگی با 
صنعت فلزات اساسی همچون، فولاد، صنعت حمل و نقل و 
ارتباطات، ساخت ماشین آلات، صنایع شیمیایی، پتروشیمی، 

پروژه های عمرانی و ... دارد.
معادن، تأمین کننده مواد اولیه مورد نیاز بسیاری از صنایع اند 
و در امر خودکفایی صنعتی، ایجاد اشتغال مولد و افزایش تولید 
ناخالص ملی و درآمد سرانه یک کشور نقش بسزایی دارند. 
براساس اعلام مراجع رسمی و اکتشافات و مطالعات انجام شده 
ایران بر روی کمربند مس، طلا و سنگ آهن دنیا قرار گرفته و 
این آرزوی هر ملتی است که چنین ذخایری را در کشور خود 
داشته باشد تا بتواند از محل فعال کردن آن توسعه کشور خود 
را رقم بزند.کشور ایران باتوجه به شرایط خاص زمین شناسی و 
به دلیل داشتن منابع غنی از ذخایر معدنی در بین کشور های 
منطقه از مزیت ویژه ای برای سرمایه گزاری برخوردار است؛ به 
طوریکه حتی برخی از کارشناسان در دنیا، ایران را کشوری 
معدنی می دانند تا کشوری نفت خیز.ایران با حدود 1 درصد 
جمعیت جهان حدود 7 درصد ذخایر کشف شده معادن دنیا را 
داراست که حاکی از وجود بستر مناسب برای سرمایه گذاری 
در این بخش است. کشورمان با دارا بودن حدود 6۸ نوع ماده 
معدنی )غیر نفتی(، ۳7 میلیارد تن ذخایر کشف شده و 60 
میلیارد تن ذخایر بالقوه با ارزش برآوردی 1۴00 میلیارد دلار 
در میان 15 قدرت معدنی جهان قرار دارد و یکی از کشور های 

غنی از حیث دارایی های معدنی به حساب می آید.
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 خط انتقال آب به مخزن داخلی کارخانه به طول شش 
کیلومتر، دیگر پروژه توسعه ای شرکت به شمار می 
رود که در مدت زمان 2 ماه به بهره برداری رسید.

،،

،،



عطااله معروفخانی  ضمن تشکر از تلاش 
فولاد  شرکت  در  گرفته  صورت  های 
هرمزگان و تبریک روز کارگر با تاکید بر 
نقش کارگران در صنعت و تولید  گفت 
: کارگران، شریف ترین و زحمتکش ترین 
طبقه اجتماع هستند و دست و بازوی پر 
توان و تلاش گر و همت والای آنها ،باعث 
در  تولید  و  های صنعت  گردش چرخه 

جامعه می شود .
مدیرعامل جدید شرکت فولاد هرمزگان با 
سپاس از خداوند متعال و تشکر از اعتماد 
مقام عالی وزارت صمت دکتر رزم حسینی  
اعضا هئیت  و  نیت سهامداران  و حسن 
مدیره ، انتصاب خود به سمت مدیرعامل 
شرکت فولاد هرمزگان را فرصت و توفیق 
خدمتگزاری به مردمان نجیب و تلاشگر 
کشور  فولاد  صنعت  و  هرمزگان  استان 

خواند.
وی فولاد هرمزگان را دارای کارامدترین 
تمامی  در  انسانی  منابع  ترین  غنی  و 
اداری  و  برداری  بهره  تولیدی  سطوح 
امیدوارم  گفت:  و  دانست  مدیریتی  و 
بتوانم با عنایات حضرت حق ، با عزمی 
اخلاص  با  توام  راسخ  ای  اراده  و  جزم 

تعمیق  و  تقویت  به  مضاعف  همتی  و 
اهداف شرکت نائل آیم.

فولاد  های  شکنی  رکود  معروفخانی  

همت  نتیجه  تولید،  در  را  هرمزگان 
این  متخصص  انسانی  منابع  وغیرت 
 : داشت  اظهار  و  دانست  شرکت 

قرارگرفتن اینچنین کادر انسانی در کنار 
سایر ظرفیت های بسیار منحصر به فرد 
این شرکت منجمله تکنولوژی به روز ، 
و  توسعه  برای  زیرساخت های مناسب 
دسترسی به آب های آزاد، این شرکت 
را جز موفق ترین و شکوفا ترین شرکت 
های تولید فولاد کشور قرار داده است.

کرد  امیدواری  اظهار  ادامه  در  ایشان 
که با همدلی و هم افزایی کادر انسانی 
هرمزگان  فولاد  در  که  ارزشمندی 
قراردادن  سرلوحه  با  و  حضوردارند 
فرمایشات و منویات مقام معظم رهبری 
و مدیریتی جهادی الهام گرفته از ایمان 
اسلامی و اعتقاد به ))اصل ما میتوانیم(( 
ما نیز در فولاد هرمزگان بتوانیم در امر 
شرکت   محصولات  صادرات  و  تولیدات 
به دست  پیش  از  بیش  هایی  موفقیت 
راستای  در  بزرگی  های  قدم  و   آورده 
های  طرح  و  تولید  ظرفیت  افزایش 
توسعه ای برداریم و بتوانیم در سالی که 
عنوان  به  رهبری  معظم  مقام  سوی  از 
))تولید،پشتیبانی ها و مانع زدایی ها(( 
خود   سهم  به  است  شده  گذاری  نام 

نقش آفرینی کنیم.

اولین نشست مجازی مراکز تحقیقاتی 
و اندیشکده های مرتبط با انرژی منطقه 
اکو برگزار و در این نشست مهم ترین 
اولویت های کاری و چشم انداز منطقه 
اکو تشریح شد.اولین نشست مجازی 
اندیشکده های  و  تحقیقاتی  مراکز 
مرتبط با انرژی منطقه اکو با حضور 
کارشناسانی از کشورهای آذربایجان، 
ترکیه، پاکستان، ترکمنستان و ایران 
دبیرخانه  و  علمی  بنیاد  همراه  به 
وزارت  نفت،  وزارت  نمایندگان  اکو، 
ایران و فدراسیون  اتاق  نیرو )ساتبا(، 
صادرات انرژی و صنایع وابسته ایران 
استراتژی،  تدوین  شد.چرایی  برگزار 
استراتژیک  اجزای  و وضعیت،  سابقه 
منطقه  انرژی  استراتژی  و محورهای 
اکو از جمله محورهای مورد بررسی در 
این نشست بود.همچنین راهکارهای 
پایدار،  انرژی  انتقال  سازی  نهادینه 
بهره مندی از انرژیهای تجدید پذیر، 
انرژی  در  جویی  صرفه  و  وری  بهره 
حمل  ساز،  و  ساخت  بخش های  در 
شامل  سبز  اقتصاد  صنایع،  و  نقل  و 
بلند  سیاست های  پیوندی،  رویکرد 
پروازانه زیست محیطی و سایر جنبه های 
مقطعی، سرمایه گذاری در دوره انتقال 
از طریق زنجیره ارزش انرژی، امنیت و 
یکپارچگی انرژی، امکان سیاستگذاری و 
به روزرسانی چارچوب نظارتی، افزایش 
شبکه های انرژی و نقش آنها در ایجاد 
نقش  تقویت  اقتصادی،  کریدورهای 
منطقه اکو در معماری جهانی انرژی، بازار 
برق منطقه ای، بخش انرژی پایین دست 
از جمله همکاری منطقه ای و افزایش 
رقابت در سطح منطقه، تحقیقات انرژی، 
نوآوری و فناوری، دسترسی به انرژی و 
فقر انرژی، مکانیسم های برنامه ریزی، 
اجرا و نظارت و همچنین همکاریهای 
گرفت. قرار  بحث  مورد  المللی  بین 

پیشنهاد  نشست،  این  جمع بندی  در 
صنایع  و  انرژی  صادرات  فدراسیون 
سند  تدوین  بر  مبنی  ایران  وابسته 
ظرفیت تبادل انرژی کشورهای عضو 
اکو مورد تائید قرار گرفت و مقرر شد 
این فدراسیون تا نشست آتی، نسبت به 

تدوین پیشنهاد تدوین سند اقدام کند.
در  شده  مطرح  موضوعات  مهم ترین 
این نشست به شرح زیر است:استراتژی 
انداز  برای همکاری چشم  اکو  انرژی 
جامعی در مورد تبدیل مخلوط انرژی 
به بازار انرژی قابل اعتماد، پایدار، مقاوم 
پویایی های  میان  در  شده  اصلاح  و 
که  جهانی  انرژی  صحنه  در  جدید 
چشم اندازهای میان مدت و بلند مدت 
را پوشش می دهد، ارائه داده می شود. 
منطقه اکو با تشویق علاقه مشترک 
کشورهای عضو، متعهد است که آینده 
و  بیشتر  شکوفایی  با  را  خود  انرژی 
تلاش برای منابع پاک تر، همچنین تأمین 
انرژی قابل اعتماد و مقرون به صرفه از 
و  داخل  در  پیشرفته  طریق همکاری 
خارج، اصلاحات چارچوب نهادی و به 
کارگیری بهترین تجربیات با شراکت 

پیشرفته بین المللی، تأمین کند.
تغییرات در سطح جهان تأثیر ویژه ای 
بر افزایش انرژی های تجدیدپذیر دارد، 
اولویت بندی پیامدهای تغییرات آب 
ارتباطات  بهبود  همچنین  هوایی  و 
انرژی  بازار  از  اطمینان  برای  متقابل 
با  صرفه  به  مقرون  و  اتکا  قابل 
زیرساختی  و  نهادی  هماهنگی های 
استراتژیک  اهداف  چنین  طرح  با 
بلندپروازانه ای، منطقه اکو باید آماده 
و مجهز به سیاستهای منسجم باشد 
تا شاهد توسعه همراه با ارزش افزوده 
نه  اهداف  این  گرفتن  نظر  باشیم.در 
فسیلی  منابع عظیم سوخت  از  تنها 
بلکه از ظرفیت بالقوه انرژی پاک، بازار 
مصرف کافی در منطقه و همچنین 
ارتباط متقابل تجارت انرژی همراه با 
توانمندیهای سازمانی و فنی موجود 
ناشی می شود. با در نظر گرفتن چنین 
زمینه  اکو  عضو  کشورهای  عواملی، 
همکاری های  تقویت  برای  خوبی 
از  مندی  بهره  جهت  در  منطقه ای 

جهانی  تعاملات  در  موجود  تحولات 
انرژی را دارا هستند.»تبدیل به منابع 
انرژی  منابع  همچنین  و  تجدیدپذیر 
پاک تر و پایدار« نشان دهنده »نتیجه 
پیش بینی شده ردیف 5« است. بخش 
 .»2025  ECO Vision« در  انرژی 
فرصتهای  گشایش  هدف  با  عمدتاً 
نوین همکاری در منطقه اکو در زمینه 
انرژی های تجدیدپذیر و بهره وری انرژی 
و ایجاد محیطی مناسب برای بازارهای 
تدوین  گذاری  سرمایه  و  پایدار  انرژی 
اکو- مشترک  پروژه  است.  گردیده 

UNIDO در زمینه ایجاد )مرکز انرژی 
پاک اکو( نمونه بارزی از این تلاش ها 
پایدار  انرژی  منابع  ایجاد  راستای  در 
است.  هدررفت انرژی یکی از مهم ترین 
چالش های منطقه اکو است که باید در 
مراحل تولید، توزیع و مصرف هدف 
بهره  ارتقا  گذاری شود. سیاست های 
وری انرژی، صرفه جویی در انرژی و 
سازوکار مالی سوختهای فسیلی باید 

اولین  عنوان  به  شود.  گرفته  درنظر 
قدم تعیین هدف مشخص برای بهبود 
با  انرژی در سطح منطقه  بهره وری 
هم افزایی در سیاست های بهره وری 
قرار گیرد. کار  باید در دستور  منابع 

برای  کارآمدتر  انرژی  سیستم های 
تولید  از  کاستن  اقتصادی،  رقابت 
کربن و منابع انرژی قابل اطمینان و 
مقرون به صرفه برای مصرف کنندگان 
بسیار مطلوب هستند. اولویت بندی 
اقتصاد سبز به عنوان سیاست توسعه 
میان مدت و بلند مدت نه تنها منافع 
بسیاری را برای منطقه اکو به ارمغان 
ایجاد  باعث  همچنین  بلکه  می آورد، 
می شود  عضو  کشورهای  در  انگیزه 
که متحد شوند و این امر در گفتگو 
با یک صدا در صحنه جهانی در جهت 
منافع مشترک انرژی و محیط زیست 
محقق می شود. تمرکز بر گاز )که در 
نیمی از کشورهای اکو به وفور یافت 
باید در مذاکرات منطقه ای  می شود( 

انتقال انرژی گنجانده شود تا اطمینان 
حاصل گردد که انتقال واقع بینانه و 
پایدار است. در نتیجه استفاده مجدد 
یا بازیافت منابع طبیعی، افزایش تولید 
و مصرف منابع تجدید پذیر انرژی و 
یا تجدید ناپذیر عملیاتی خواهد شد.  
طبیعی؛  سرمایه های  از  برداری  بهره 
و به حداقل رساندن آلودگی و سایر 
جمله  از   - محیطی  زیست  تأثیرات 
انتشار گازهای گلخانه ای - چشم انداز 
عین  در  بود.  خواهد  اکو  برای  اصلی 
پیگیری  برای  روشها  بهترین  حال، 
تشویق  جهت  در  سیاسی  اقدامات 
تغییرات اقتصادی-اجتماعی گسترده تر 
برابری،  اقتصادی،  رشد  جمله  از 
اشتغال، بهداشت و رفاه و کاهش فقر 
پیگیری خواهد شد.تنوع و پیوستگی 
منابع انرژی نقش اساسی در منطقه 
ژئواستراتژیک  موقعیت  که  دارد  اکو 
منحصر به فرد و وضعیت محصور در 
خشکی اکثر کشورهای عضو را گرفته 
بین  و  المللی  بین  ارتباطات  است. 
منطقه ای در منطقه به لطف پروژه های 
بزرگ زیربنایی انرژی و حمل و نقل 
تحت قالب های مختلف چند جانبه و 
متنوع موجود هستند.تضمین ارتقای 
نیازمند  اکو  انرژی در منطقه  امنیت 
یک رویکرد یکپارچه و منسجم است، 
رفتار  تغییر  از  پشتیبانی  با  از جمله 
کارآمدتر،  انرژی  مصرف  سمت  به 
 . ... ظرفیت سازی، افزایش آگاهی و 
توسعه بیشتر قوانین ملی و هماهنگی 
در  نظارتی  و  قانونی  چارچوب های 
برای  مهمی  عامل  عضو  کشورهای 
بازارهای  هستند.  انرژی  امنیت  ارتقا 
ملی یکپارچه انرژی در منطقه اکو باید 
یکی از اولویت های تسهیل تجارت در 
منطقه برای تأمین کنندگان و تأمین 
تقاضای انرژی مصرف کنندگان باشد.

پروژه مهم بازار برق منطقه ای اکو با ارائه 

بهترین روش ها در زمینه دانش فنی، یکی 
از اصلی ترین مشوقان برای دستیابی به 
این هدف خواهد بود. تغییر ترکیب انرژی 
نیازها در کشورهای  تأمین  به منظور 
عضو اکو از طریق همکاری در سطح 
منطقه ای و پاسخگویی به اولویت ها در 
سطح جهانی باید با سازوکارهای اجرایی 
مناسب نیز مطابقت داشته باشد.اجرای 
قوانین جدید  و وضع  مقررات موجود 
پیشرفت اساسی محسوب می شود که 
در این رابطه دبیرخانه اکو باید فرصت را 
برای کشورهای عضو خود برای بررسی 
بهترین شیوه ها و روش های بین المللی 
فراهم کند. در حقیقت، گذار منطقه اکو 
پایدارتر،  انرژی  گرفتن  اختیار  در  به 
تمیز،  همچنین  و  صرفه  به  مقرون 
برنامه های پایین دستی انرژی را نیز 
در این منطقه تحت الشعاع قرار خواهد 
داد. اگرچه بیشتر کشورهای عضو اکو 
صنعت  از  توجهی  قابل  دارای حجم 
پایین دست هستند، اما برای همکاری 
تدابیر  است  لازم  مستمر،  منطقه ای 
مکمل اتخاذ شود؛ به طور مؤثر از منابع 
ظرفیت های  و  شود  استفاده  موجود 
انرژی بین کشوری ایجاد شود... برای 
جلوگیری از رقابت مضر و دستیابی به 
مزایای بیشتر، ابعادی مانند بهینه سازی، 
ایجاد هم افزایی و تمایز محصول و بهینه 
سازی سبد سهام، موضوعات اصلی برای 
دستیابی به یکپارچه سازی کامل بین 
فعالان تولید کننده و بین تولید کننده 
و مصرف کننده در منطقه خواهد بود. 
منافع مشترک کشورهای عضو اکو به 
گرو  در  استراتژیک  هدف  یک  عنوان 
برای صنایع  پایدار  تدوین سیاستهای 
چارچوب  بود.  خواهد  دستی  پایین 
اقدامات اولیه شامل پیشرفت در مدیریت 
سهم کربن از مایعات به گاز طبیعی و 
حرکت بسوی انرژی های تجدید پذیر 
در انرژی و برق، افزایش بازده و فرآیندها 
کربن، سیستم های  و محصولات کم 
حمل و نقل کارآمد به لحاظ مصرف 
مجدد  استفاده  و  بازیافت  و  انرژی 
هدف  یک  عنوان  به  محصولات  از 

می تواند در این راستا تعریف شود.
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مدیرعامل جدید فولاد هرمزگان در جلسه معارفه بر سه اصل تاکید کرد:

نیروی انسانی، افزایش ظرفیت تولید و طرح های توسعه ای

همزمان با برگزاری نشست مجازی مراکز تحقیقاتی و اندیشکده های مرتبط با انرژی منطقه اکو

سند ظرفیت تبادل انرژی کشورهای عضو اکو تدوین می شود

خبر

مدیرعامل جدید 
فولاد هرمزگان معارفه شد

عطااله معروفخاني طي حکمي از سوي حمید رضا عظیمیان 
به سمت مدیرعامل شرکت فولاد هرمزگان منصوب شد.

مراسم تکریم از  فرزاد ارزاني و معارفه عطااله معروفخاني به 
عنوان مدیر عامل جدید فولاد هرمزگان در سالن جلسات 
با حضور  مراسم  این  شد.   برگزار  هرمزگان  فولاد  شرکت 
رئیس و اعضاي هیئت مدیره، حیدري معاون امور اقتصادي 
استانداري هرمزگان، قاسمي مدیرکل صنعت، معدن و تجارت 
استان هرمزگان، خلج تهراني مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادي 
خلیج فارس و معاونین و مدیران حوزه مدیرعامل با رعایت 
پروتکل هاي بهداشتي برگزار شد. در این مراسم هر یک از 
سخرانان از حضور و تلاش هاي فرزاد ارزاني مدیرعامل اسبق 
این شرکت تجلیل و براي عطاله معروفخاني آرزوي موفقیت 
کردند و آمادگي خود را براي پیشبرد اهداف عالي شرکت در 

جهت توسعه و تداوم رونق تولید اعلام داشتند.
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ظرفیت های بسیار منحصر به فرد این شرکت 
منجمله تکنولوژی به روز ، زیرساخت های مناسب 

برای توسعه و دسترسی به آب های آزاد، این 
شرکت را جز موفق ترین و شکوفا ترین

 شرکت های تولید فولاد کشور قرار داده است.

،،

،،

پروژه مشترک اکو-UNIDO در زمینه ایجاد 
)مرکز انرژی پاک اکو( نمونه بارزی از این تلاش ها 

در راستای ایجاد منابع انرژی پایدار است.

،،

،،



 به گزارش جهان فولاد ، مهندس حسام 
مدیره  هیئت  رئیس  نائب  فر  خوشبین 
در  خوزستان  اکسین  فولاد  شرکت 
در  فولاد  جهان  با  اختصاصی  گفتگوی 
خصوص توسعه صنعت و تولید در صنایع 
 : گفت  اکسین  فولاد  و  کشور  فولادی 
توسعه صادرات بخش ورق های فولادی 
زیر  با در نظر گرفتن  و تسهیل تجارت 
تولیدکنندگان  از  حمایتی  های  ساخت 
ورق های خاص فولادی در صنعت نفت 
مانند ورق های مقاوم به سرویس ترش 
، ورق های API تا رده  X70 و....طبق 
پیگیری و استعلام های انجام شده توسط 
اینجانب از مجاری قانونی ، بسته سیاستی 
بانک مرکزی در مورد بازگشت ارز حاصل 
نهایی  مراحل  طی  حال  در  صادرات  از 

تصویب و اعتبار در سال جاری است . 
وی افزود : برای رهایی کشور از اقتصاد 
مقاومتی ، بهترین راه پیشنهادی تمامی 
صاحب نظران حوزه فولاد که بر آن اتفاق 
فولاد  صادرات  توسعه  دارد  وجود  نظر 
خواهد بود .در همین ارتباط از ظرفیت 
های واقعی شرکت های فولادی سرتاسر 
ایران نیز بطور کامل بهره برداری خواهد 
ادامه  در  فر  گردید.  مهندس خوشبین 
افزود : نیازی به یادآوری نیست علاوه بر 
رهایی کشور از اقتصاد مقاومتی با ارتقای 
همان  به  فولاد  صنعت  تولید  ظرفیت 
به صورت  اشتغال  افزایش  نسبت شاهد 
مستقیم و غیر مستقیم و سودآوری در 
بخش اقتصاد کشور نیزخواهیم بود. وی 
در ادامه گفت : طبق برآوردهای آماری 
صنعت فولاد کشور ، این صنعت می تواند 
تولید 55  به هدف  افق سال 1۴00  در 
میلیون تن فولاد دست یابد.از آنجایی که 
درصد عمده ی قیمت گذاری ورق های 
فولادی تولید شده در شرکت هایی نظیر 
فولاد اکسین خوزستان وابسته به موادخام 
موارد مهم  از  یکی  باشد،  تختال( می   (
دیگر کنترل روند قیمت گذاری تختال 
های تولیدشده در شرکت های فولادی 
داخل کشور توسط دستگاه های نظارتی و 
جلوگیری از افزایش نرخ بدون هماهنگی 
، انجمن تولید کنندگان فولاد ، شورای 
رقابت و سایر صاحب نظران حوزه فولاد و 
پرهیز از مداخلات غیر کارشناسی است به 
گونه ای که قیمت گذاری تختال بر اساس 

مکانیزم عرضه و تقاضا باشد . 
فولاد  مدیره شرکت  هیئت  رئیس  نائب 

اکسین خوزستان در خصوص رفع موانع 
اظهار  صنعت  این  تولید  راه  در  موجود 
کرد : حدف موانع ارزی و محدودیت های 
صادراتی نیز یکی از تاثیرگذارترین مولفه 
ها در مسیر توسعه صادرات فولاد است 
که در حال حاضر باعث بلاتکلیفی صنعت 
این  در  دولتی  و  بخش خصوصی  گران 

حوزه گردیده است.  
موضوع مهم دیگر ، پایش و کنترل میزان 
مصارف مواد اولیه فولادی ) تختال و ... 
( در مقایسه با تولیدات محصول نهایی 
و نظارت بر احتمال صادرات غیر رسمی 
از  خصوصا  ارز  بازگشت  تعهد  بدون  و 
و  سال 1۴00  در  کشور  غربی  مرزهای 
سال های آتی . یادآوری می گردد ، بر 
اساس گزارش های آماری انجمن فولاد 
در سال 99 مصرف ظاهری فولاد میانی 
) بیلت ، بلوم و تختال( با 1۸ درصد رشد 
و  رسید  تن  هزار  و 95  میلیون  به 2۴ 
مصرف ظاهری کل محصولات فولادی با 
19 درصد رشد نسبت به سال 9۸ به 1۸ 

میلیون و ۴91 هزار تن رسید . 
با رصد بازارهای هدف قابل پیش بینی 
است که بزودی شاهد بازگشت به فعالیت 
خریدارانی مانند اندونزی ، فیلیپین ، تایلند 
و همچنین کاهش ارسال محصولات میانی 
از روسیه ، اکراین و ترکیه به اروپا و توجه 
این صادرکنندگان به آسیای جنوب شرقی 

رقابتی  بزودی  نتیجه  در  و  بود  خواهیم 
شدید همراه با کاهش قیمت برای عرضه 
در این منطقه قابل مشاهده خواهد بود.  
وی همچنین در خصوص موانع موجود 
در صادرات محصولات فولادی گفت :در 
حال حاضر این موضوع در صنعت فولاد 
به عنوان یک مسئله بدون راه حل باقی 
از   ، انتهای سال 1۳99  تا   . مانده است 
ارز  افزایش صادرات و  از  یک سو سخن 
ایجاد  دیگر  از سوی  و  است  بوده  آوری 
ارزی  موانع  و  صادراتی  های  محدودیت 
ایجاد گردیده که نتیجه ی آن قابل پیش 
بینی است : »ممنوعیت صادراتی« . در 
هر صورت با نقشه ی راه رهبرکبیر انقلاب 
تولید  بر  مبنی  سال 1۴00  در  اسلامی 
، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها این یک 
تکلیف شرعی بر عهده ی سازمان ها و 
از   برای حمایت  دولتی  وزات خانه های 
شرکت های فولادی و جایگزینی ذهنیت 
دلسرد کننده ی ممنوعیت صادرات در 
صنعت فولاد است . مهندس خوشبین فر 
در خصوص برنامه شرکت فولاد اکسین 
خوزستان  برای توسعه در فولاد اکسین 
گفت : یکی از برنامه های مهم این شرکت 
مستمر  کیفی  ارتقای  و  رسانی  بروز   ،
نیاز  مبنای  بر  فولاد  صنعت  محصولات 
های استانداردهای ملی و بین المللی با 
توجه به ظهور رقبای جدید در این صنعت 

بویژه در شرق آسیا است . شرکت فولاد 
اکسین این موضوع را بصورت مستمر از 
طریق واحدهای R&D و بازرگانی خود 
تحت کنترل دارد و همواره در تلاش است 
با در نظر گرفتن بازارهای هدف، جذابیت 
نرخ تمام شده ورق های فولادی خود را 
برای استفاده در صنعت نفت و پیمانکاران 

این حوزه محفوظ نگه دارد .
شرکت فولاد اکسین خوزستان با توجه 
به شکل گیری ارتباط متعادل طی سه 
سال گذشته با شرکت های لوله ساز بویژه 
شرکت لوله سازی اهواز که دارای سهامدار 
مشترک نیز می باشد توانسته است در 
های  ورق  ساخت  کیفت  کنترل  بخش 
مورد استفاده صنعت نفت انطباق سازی 
به  را  المللی  بین  استانداردهای  الزامات 
شکل مناسبی ارایه و تاییدیه های لازم 
را از کارفرماهای مطرح صنعت نفت اخذ 
نماید . وی در ادامه گفت :خوشبختانه با 
پیگیری های انجام شده توسط صنعت 
فولاد کشور بویژه فولاد اکسین خوزستان 
و نظارت وزارت صمت ، هرگونه محصول 
خارجی که دارای نمونه مشابه قابل تولید 
در داخل کشور باشد مجوز واردات ندارد . 
ورود  به  توجه  با  و  ارتباط  همین  در 
اکسین  فولاد  شرکت  اخیر  محصولات 
خوزستان در AVL صنعت نفت ) ورق 
های مقاوم به سرویس ترش ، ورق های 
به  استناد  با   و   )  X65  رده تا    API
پاسخگویی ظرفیت تولید داخل در مقابل 
نیاز صنعت نفت تا زمانیکه حمایت وزات 
خصوص  در  صمت  و  نفت  های  خانه 
جلوگیری از واردات کالاهای مشابه ایرانی 
وجود دارد ، شرکت های نفتی برای خرید 
از خارج کشور هیچ توجیه فنی و  ورق 
مادی نخواهند داشت . باتوجه به همدلی 
موجود در شرکت فولاد اکسین خوزستان 
، از سوی هییت مدیره این شرکت نوید 
تاییدیه ساخت ورق  تولید نهائی و اخذ 
های رده X70 از سوی شرکت مهندسی 
و توسعه گاز به عنوان مصرف کننده اصلی 
لوله های فولادی با رده ی X70 بر اساس 
تابستان  اتمام  از  قبل  تا  را   5L  API
1۴00 به صنعت فولاد کشور اعلام می 
 X70 نمایم . امیدواریم با ورود ورق های
صنعت   AVL به  کشور  داخل  تولید 
نفت یکی ا زچالش های سال های اخیر 
تامین ورق های خطوط انتقال سراسری 

گاز نیز مرتفع گردد.

عامل  مدیر  زاده  تقی  ناصر  مهندس 
شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در 
گفت و گویی با اشاره به نقش صنایع و 
معادن بزرگ در رونق بخشی به اقتصاد 
کشور و توسعه مناطق کم برخوردار و 
محروم گفت وظیفه ما مدیران صنعتی 
سمت  به  حرکت  تولید،  بر  علاوه 
برای  اشتغال  ایجاد  و  کشور  آبادانی 
نکته  این  بیان  با   .وی  است  جوانان 
که شرکت معدنی و صنعتی چادرملو 
قادر است سرمایه گذاری قابل توجهی، 
بدون مراجعه به بانک ها در بخش های 
حتی  و  معدنی  و  صنعتی  مختلف 
غیرفلزی و پتروشیمی انجام دهد گفت 
: برای اثبات این گفته با وزارت صمت 
تفاهمنامه ای به ارزش 2 میلیارد دلار 

امضاء کرده ایم .
برای  ارائه شده  های  زاده طرح  تقی 
این میزان سرمایه گذاری را شامل ، 
احداث واحد ۴ میلیون تنی کنسانتره 
آهن - ساخت گندله سازی به ظرفیت 

واحد سوپر  تن - ساخت  میلیون   5
مگامدول 2/2 میلیون تنی - احداث 
واحد تولید فروآلیازها به ظرفیت 50 
اسلب  تولید  واحد  - ساخت  هزارتن 
و  تن  میلیون  ظرفیت 2  به  فولادی 
ورق های آلیاژی به ظرفیت 2 میلیون 
نیروگاه سیکل  دومین  احداث   - تن 
مشارکت  با  مگاواتی   500 ترکیبی 
سرمایه کذاری امید - ساخت 2 واحد 
 - مگاواتی   10 خورشیدی  نیروگاه 
ساخت واحد مگامدول ۸00 هزارتنی 
تمام  نیمه  طرح  تکمیل  ابرکوه-  در 
ظرفیت  به  فولادی  شمش  تولید 
اندازی  راه  و  ابرکوه  در  هزارتن   600
ناحیه صنعتی در استان یزد عنوان و 
در عین حال تصریح کرد  اجرای این 
طرح ها در صورتی است که  تشریفات 

که  حاکم  بوروکراسی های  و  اداری 
اینگونه  تحقق  و  تسریع  از  مانع 
برداشته  می گردد  سرمایه گذاری ها 

شود.
به دغدغه های  عامل چادرملو  مدیر 
برخی  کارآمدی  نا  در خصوص  خود 

مسیر  در  موانع  ایجاد  و  دستگاهها 
رشد اقتصادی و توسعه کشور اشاره 
برای  شرکتها  وقتی  گفت:  و  کرد 
تولیدی  و  صنعتی  سرمایه گذاریهای 
از  برخی  کنند،  می  آمادگی  اعلام 
نهادها به دلیل عدم اشراف بر اهمیت 

روند  در  تسریع  از  مانع  موضوع، 
می شوند،  فعالیت ها  و  سرمایه گذاری 
استان ها  در  ستادی  یا  کمیته  اگر 
تشکیل شود و همه ادارات تابعی از آن 
باشند و به نظرات ستاد یادشده احترام 
هم  ایران  در  سرمایه گذاری  بگذارند، 
مانند همه کشورهای دیگر در کمترین 
زمان ممکن صورت خواهد گرفت و 
معتقدم بهترین راه رفع موانع تولید و 
سرمایه گذار، ایجاد ستادهایی متشکل 
از افراد نخبه، دلسوز و توسعه گرا در هر 

استان است .
وی افزود : این ستاد می تواند با بهره 
گیری از ظرفیت های بی القوه  معدنی 
و صنعتی در هر استان  اندوخته ای 
در  سرمایه گذاری  برای  توجه  قابل 
زمینه های تولیدی و توسعه اجتماعی 

سازماندهی نماید  و با اختیارات لازم و 
بدون دخالت در امور مالی و صرفاً با نگاه 
نظارت و حمایت در حل مشکلات و به 
عنوان عامل تسهیل کنند امور، موانع 
تصمیم های  بخشی نگری،  از  ناشی 
غیرکارشناسی و بروکراسی های اداری 

را مرتفع سازد.
مهندس تقی زاده، با اشاره به نمونه ای 
از همکاری و سرمایه گذاری شرکت 
در  صنعتی  و  معدنی  بزرگ  های 
یزد گفت:  طرح  و  استانهای کرمان 
عظیم و ملی شیرین سازی و  انتقال 
آب خلیج فارس یکی از موارد خارق 
العاده همکاری همه جانبه ارکان موثر 
شجاعت  و  جسارت  و  پروژه  این  در 
مدیران خدوم بود که با پذیرش ریسک 
های ناشی از این اقدام غیر قابل باور 
توسعه  اندرکاران  دست  برای  حتی 
کردند  آغاز  را  بزرگ  حرکتی  کشور، 
که انشالله سرآغازی باشد برای توسعه 

سایر مناطق کشور .
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نائب رئیس هیئت مدیره شرکت فولاد اکسین خوزستان : 

ورق های فولاد اکسین پاسخگوی نیازهای صنعت نفت و گاز کشور است

مدیرعامل شرکت معدنی و صنعتی چادرملو : 

وظیفه مدیران صنعتی علاوه بر تولید ، خرکت به سمت آبادانی و ایجاد اشتغال در کشور است
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رئیس هیئت عامل ایمیدرو؛
شناسایی 31 محدوده امیدبخش جدید 

معدنی در استان یزد

رئیس هیات عامل ایمیدرو اعلام کرد: با اقدامات اکتشافی 
جدید  امیدبخش  محدوده  یزد، ۳1  استان  در  شده  انجام 
شناسایی شده است.به گزارش جهان فولاد به نقل از روابط 
عمومی ایمیدرو، وجیه ا... جعفری در جلسه پایش معدنی 
استان یزد در راستای تفاهم نامه منعقد شده بین ایمیدرو و 
استانداری یزد در آبان 9۸ با بیان این مطلب اظهار داشت: از 
جمله مفاد این تفاهم نامه، اجرای عملیات مطالعات پهنه های 
اکتشاف به وسعت بیش از 2۸ هزار کیلومتر مربع و صدور 

پروانه در محدوده های امیدبخش بود.
وی در این نشست ویدیو کنفرانسی که محمد زاده رحمانی، 
یزد،  استانداری  اقتصادی  امور  هماهنگی  دفتر  کل  مدیر 
و  معدن  سازمان صنعت،  رئیس  یزدی،  علمدار  محمدرضا 
تجارت استان یزد، محمد آقاجانلو، معاون طرح های معدن 
و صنایع معدنی ایمیدرو، اردشیر سعدمحمدی، مدیرعامل 
شرکت ملی صنایع مس، داریوش دیویده، مجری طرح ایجاد 
زیربناهای لازم در معادن بزرگ و مناطق معدنی، ناصر تقی 
زاده، مدیرعامل شرکت چادرملو، امیر طاهر زاده، مدیرعامل 
شرکت تهیه و تولید مواد معدنی ایران و امین صفری، مدیر 
مجتمع سرب و روی مهدی آباد و نیز تعدادی از مدیران 
ایمیدرو حضور داشتند،  افزود: طی 6 ماه گذشته، 1۴ محدوده 
در استان یزد آماده صدور پروانه اکتشاف شده است. در مورد 
محدوده های دیگر، در حال مذاکره با نهادهای زیربط هستیم 
تا بتوانیم موافقت آنها را برای دریافت مجوز لازم برای اکتشاف 
جلب کنیم.رئیس هیات عامل ایمیدرو گفت: همچنین برای 
زیست  محیط  حفاظت  سازمان  از   20D و   19C معادن 
به  نسبت  آن  دریافت  از  تا پس  ایم  داده  تعهد  درخواست 
دریافت پروانه اکتشاف اقدام کنیم.وی ادامه داد: در این جلسه، 
در زمینه فعال سازی معادن کوچک استان یزد در قالب طرح 
احیا، فعال سازی و توسعه معادن کوچک مطرح و مقرر شد 
در قالب بسته های سرمایه گذاری، هماهنگی لازم توسط این 
طرح و سازمان صنعت، معدن و تجارت صورت پذیرد.جعفری 
افزود: در سال 99، استان یزد هدفگذاری برای فعال سازی را 
محقق کرده و به طور چشم گیری از برنامه نیز پیشی گرفت 
که برای سال جاری نیز با توجه به برنامه هدفگذاری جهت 
فعال سازی 200 معدن در کشور، استان یزد فعال سازی 5 
معدن را در برنامه کاری به خود اختصاص داده است.رئیس 
هیات عامل ایمیدرو درباره طرح های زیربنایی انجام شده در 
این استان خاطرنشان کرد: طرح رینگ شدن برق شهرستان 
خاتم از پست مرودست تا ابرکوه با مشارکت ایمیدرو، برق 
منطقه ای و بخش خصوصی در اسفند 99 بهره برداری شد.
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یکی از برنامه های مهم این شرکت ، بروز رسانی 
و ارتقای کیفی مستمر محصولات صنعت فولاد بر 
مبنای نیاز های استانداردهای ملی و بین المللی با 
توجه به ظهور رقبای جدید در این صنعت بویژه 

در شرق آسیا است .

،،

،،



در  العالی(  )مدظله  رهبری  معظم  مقام 
تاریخ 12 اردیبهشت 1۴00 و در بیانات 
 « داشتند  بیان  ارزشمندی  و  قاطع 
افرادی که به علت منافع شخصی خود 
افزوده  از زمین و ارزش  و برای استفاده 
آن، کارخانه ها را به تعطیلی می کشانند، 
بدانند که مرتکب کار باطل و حرام شده 
اند و این کار، خیانت به مردم و کارگران و 
استقلال و اقتصاد کشور و ضربه به تولید 

ملی است.«
و  معدن  صنعت،  وزارت  اطلاعیه  متن 

تجارت به شرح زیر است:
وزارت صنعت، معدن و تجارت به عنوان 
یکی از مخاطبین اصلی فرمایشات معظم 
از  با استفاده  له خود را مکلف می داند 
تمام ابزارها و اختیارات خود از جمله ستاد 
تسهیل و رفع موانع تولید در این مسیر 
گام های جدی و موثر برداشته و ضمن 
پیگیری برای رفع موانع تولید و پشتیبانی 
از این بخش، از تعطیلی بنگاه ها جلوگیری 
واحدهای  مجدد  احیا  زمینه  و  کرده 
تولیدی تملیکی و یا واگذار شده که به 

هر نحو غیرفعال شده اند را فراهم نماید.
در کنار این رویکرد راهبردی که بر مبنای 
مورد  و  شده  ترسیم  ایشان  فرمایشات 
پیگیری قرار می گیرد، بر اساس شعار سال 
“تولید؛ پشتیبانی ها، مانع زدائی ها”، ستاد 
تسهیل و رفع موانع تولید در 11 فروردین 
طی بخشنامه ای به کلیه استانداران ابلاغ 
کرد، تعطیلی فعالیت بنگاه های تولیدی و 
یا توقف روند تکمیل طرح های سرمایه 
گذاری، به دلیل مانع تراشی ها، مداخلات 
غیرضرور و یا ایجاد موانع توسط دستگاه 

های اجرایی و بانک های عامل دراستانها 
به هیچ عنوان قابل پذیرش نبوده وکارگروه 
های استانی و بویژه روسای کارگروه ها 
دراین رابطه، مسئولیت مستقیم دارند تا از 
بروز این رخداد درسطح استان ها، به جد 

جلوگیری نمایند.
گزارش  دریافت  به  توجه  با  همچنین 
رسمی بانک مرکزی از وضعیت واحدهای 
تملک شده از سوی نظام بانکی و ضرورت 
برای  ریزی  برنامه  آنها،  تکلیف  تعیین 

احیای واحدهای غیرفعال در دستور کار 
وزارت صنعت، معدن و تجارت و ستاد قرار 
گرفته که بعد از نهایی شدن و تصویب آن، 

اطلاع رسانی لازم صورت می پذیرد.
برای تحقق کامل این امر مهم، همراهی و 
همکاری دستگاه هایی چون وزارت امور 
اقتصادی و دارایی، وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی، بانک مرکزی و سازمان برنامه و 
بودجه ضروری است، تا موانع احیای این 
بنگاه ها در حوزه مالیات، بیمه و تسهیلات 

بانکی مرتفع شده و از تعطیلی بنگاه های 
فعلی نیز جلوگیری شود.

لذا این وزارت با توجه به شعار سال و طی 
رایزنی و تعامل با بخش خصوصی، انجمن 
ها و تشکل ها، بسته پیشنهادی رفع موانع 
و پشتیبانی از تولید، احیای واحدهای راکد 
و جلوگیری از تعطیلی واحدهای فعلی را 
تهیه کرده که مراحل نهایی برای تصویب 

در دولت و مجلس را طی می کند.
در این رابطه همکاری اثربخش قوه قضائیه 
با ستاد تسهیل و رفع موانع تولید که در 
و  تولید  از  قضائی  حمایت  کمیته  قالب 
ستاد  در  فعال  و حضور  گذاری  سرمایه 
متبلور شده است، نوید بخش پشتیبانی 
مقررات  و  قوانین  اجرای  برای  قوه  این 
حمایتی بخش تولید بوده تا برخی موانع 

نیز با همراهی قوه قضائیه مرتفع شود.
به  توجه  با  گردد،  می  تاکید  خاتمه  در 
سیاست های ابلاغی ستاد تسهیل و رفع 
موانع تولید، اقدامات وزارت صنعت، معدن 
و تجارت و برخی تعاملات صورت گرفته 
موانع   1۳99 سال  در  ها،  دستگاه  بین 
غیرفعال  و  راکد  واحد   1500 از  بیش 
چرخه  به  مجددا  واحدها  این  و  مرتفع 
تولید بازگشته اند. لذا با توجه به فرامین 
و  العالی(  )مدظله  رهبری  معظم  مقام 
با هدف تحقق شعار سال، این برنامه با 
تری در سال جاری  ابعاد وسیع  و  قوت 
دنبال می شود تا علاوه بر جلوگیری از 
تعطیلی بنگاه های اقتصادی، زمینه توسعه 
استقلال کشور و افزایش تولید ملی فراهم 
بیشتری  افزوده  ارزش  و  اشتغال  و  شده 

نصیب کشور سربلند ایران گردد.

تحلیلگر ارشد بین المللی صنعت فولاد 
خوراک  کمبود  گفت:  آهن  سنگ  و 
و  سیاست ها  نتیجه  گندله سازی 
اقدامات نادرستی بوده که در سال های 

گذشته اتخاذ شده است.
به گزارش جهان فولاد کیوان جعفری 
طهرانی، تحلیل گر ارشد بین المللی 
صنعت فولاد و سنگ آهن با اشاره به 
رشد ۳0 درصدی قیمت پایه سنگ 
ما  کرد:  اظهار  کالا،  بورس  در  آهن 
نباید این مسئله را از یاد ببریم که به 
علت برنامه ریزی اشتباه طی سال های 
گذشته علاقه مندی به سرمایه گذاری 
معدنی  صنایع  و  معدن  حوزه  در 
شدت  به  آهن  سنگ  مخصوصا  و 
کاهش پیدا کرد.وی ادامه داد: عوارض 
و  برای گندله  صادراتی ۳0 درصدی 
۴0 درصدی برای کنسانتره که حدود 
5-6 سال گذشته وضع شد، علاقه به 
سرمایه گذاری در حوزه فراوری و تولید 
بویژه  بالا،  افزوده  ارزش  با  محصول 
در بخش کنسانتره سازی را به شدت 
کاهش داد و طبیعتا مشکل اساسی 
کمبود کنسانتره که امروز با آن دست 
چنین  نتیجه  می کنیم  نرم  پنجه  و 
اقدامی بوده، چرا که این کمبود در واقع 
در حوزه سنگ آهن به وجود آمده و 
باعث فرار سرمایه ها از این بخش شده 
است.تحلیلگر ارشد بین المللی صنعت 
فولاد و سنگ آهن با بیان اینکه در 
کسری  با  گندله سازان  جاری  سال 
روبرو  خوراک  تنی  ۳میلیون  حدود 
هستند؛ تصریح کرد: کمبود خوراک 
و  سیاست ها  نتیجه  گندله سازی 
اقدامات نادرستی بوده که در سال های 

گذشته اتخاذ شده است.
جعفری طهرانی با تاکید بر دیربازده 
فعالیت  افزود:  معدنی  فعالیت  بودن 
معدنی، یک فعالیت دیربازده بوده که 
با ریسک فراوانی نیز در حوزه اکتشاف 
همراه است. همین علتی است برای 
عدم توجه سرمایه گذاران به این بخش 
ذخایر  کمبود  شرایط  که  جایی  تا 
به وجود  آهن در حال حاضر  سنگ 

آمده است.
وی با اشاره به توسعه وادغام عمودی 
بزرگ  معدنی های   )Merging(
خاطرنشان  فولاد؛  تولید  به  توجه  و 
مندی  علاقه  کاهش  برای  کرد: 
معدنی ها به تولید فولاد و ایجاد توجه 
باید  معدن  بخش  به  سرمایه گذاران 
محصولات بالادستی نظیر کنسانتره 
و سنگ آهن به قیمت های واقعی تر و 

نزدیک به فروش برسند.
تحلیلگر ارشد بین المللی صنعت فولاد 
و سنگ آهن با بیان اینکه فاصله نرخ 
جهانی  نرخ  با  داخل  در  آهن  سنگ 
بیش از دو برابر بوده؛ تاکید کرد: ما 
به دلیل دارا بودن ذخایر سنگ آهن 
فولادسازان  برای  را  امتیازاتی  باید 
کشور قائل باشیم، اما در حال حاضر 
این فاصله قیمتی آنقدر زیاد است که 
به  را  سرمایه گذاری  به  علاقه مندی 
سرمایه گذاران  و  داده  کاهش  شدت 
اینکه احتمالا کمبود  به  بدون توجه 
مواد اولیه بالادستی دامن همه را در 

چند سال آینده بگیرد به دنبال تولید 
دستی  پایین  و  میانی  محصولات 
کرد:  تاکید  طهرانی  هستند.جعفری 
افزایش نرخ مواد اولیه و به خصوص 
سنگ آهن یک نیاز اساسی بوده و به 

طور قطعی باید این اتفاق رخ دهد.
تحلیلگر ارشد بین المللی صنعت فولاد 
و سنگ آهن با اشاره به حذف تیک 
صادراتی  تیک  کرد:  بیان  صادراتی 
سوال  یک  همواره  طلایی  امضای  و 
بوده و باعث شده تا برخی از مشتقات 
مانند سنگ آهن و کنسانتره هماتیت 
که مصرفی در داخل در فرآیند تولید 
مشکل  دچار  ندارند،  کشور  گندله 

تولید  از  برخی  و  باشند  صادراتی 
کننده ها باید ماه ها منتظر این تیک 

صادراتی باشند.
تیک  درستی حذف  بر  تاکید  با  وی 
صادراتی افزود: این اتفاق خوبی خواهد 
برای  که  اعدادی  که  شرطی  به  بود 
عوارض صادراتی تعیین می شود؛ اعداد 

درست و منطقی باشد.
جعفری طهرانی با بیان اینکه نرخ های 
مورد استفاده در گمرک برای تعیین 
بوده  گذشته  سال های  برای  عوارض 
و به روز رسانی نشده؛ تاکید کرد: در 
بحث عوارض دو بحث درصد عوارض 
عوارض  برای  مبناء  قیمت  تعیین  و 

مطرح بوده که موضوع دوم از اهمیت 
بیشتری برخوردار است.

تحلیلگر ارشد بین المللی صنعت فولاد 
و سنگ آهن با اشاره به ارزیابی های 
باید  گفت:  گمرک  در  دقیق  غیر 
ارزیابی های قیمت سنگ آهن حداقل 
در  بروز رسانی شده چرا که  ماه  هر 
حال حاضر تغییرات قیمت در بازار های 
جهانی تقریبا روزانه است و امکان دارد 
که برخی از ارزیابی ها پایین تر از قیمت 
جهانی  نرخ  از  بالاتر  برخی  و  واقعی 
انجام شود.کارشناس ارشد بین المللی 
صنعت فولاد و سنگ آهن عوارض 60 
تا 70 درصدی را برابر عدم اجازه دولت 
خاطرنشان  و  دانست  صادرات  برای 
معدنی  صنایع  دفتر  کل  مدیر  کرد: 
وزارت صمت این اعداد را برای سنگ 
آهن مگنتیت بیان کردند که با توجه 
به نیاز داخلی تولید کنندگان کنسانتره 

تا حدی طبیعی و قابل توجیه است.
اعداد  این  با  عملا  داد:  ادامه  وی 
صادرات از معادن سنگ آهن مگنتیت 
کم عیار در برخی از استان های نزدیک 
به بنادر، مثل بندر چابهار که فاصله 
و  دارند  با داخل کشور  زیادی  بسیار 
کنسانتره سازان به علت هزینه بالای 
حمل زمینی، قیمت بسیار نازلی برای 
عملا  که  می نمایند  پیشنهاد  خرید 
توجیه اقتصادی برای تولید را از معادن 

می گیرد، زیان آور است.
توصیه  کرد:  تصریح  تهرانی  جعفری 

علمی، فنی و کاربردی می نمایم که در 
فاز اول، برای معادنی که در شعاع زیر 
دریایی کشور  بنادر  کیلومتری   250
قرار دارند، یک تخفیفات بیشتری روی 
این  تا  شود  اعمال  صادراتی  عوارض 

معادن جانی دوباره بگیرند.
صنعت  بین المللی  ارشد  کارشناس 
فولاد و سنگ آهن در تبیین توصیه 
خود تشریح کرد: در طول 20 سال 
گذشته نیز مشابه این اقدامات تشویقی 
را سایر کشور های جهان به ۴ صورت 
ذیل برای توسعه معادن سنگ آهن 

خود انجام داده اند:
1- تخفیف بر روی عوارض صادراتی 

مشابه هند.
مشابه  صادراتی  جایزه  دادن   -2
آفریقای جنوبی و در برهه ایی از زمان 

ایران.
عملکرد  مالیات  روی  بر  تخفیف   -۳

مشابه چین.
۴- معافیت از مالیات برای یک دوره 
خارجی:  گذاران  سرمایه  برای  خاص 
مشابه کانادا برای شرکت آرسلورمیتال 
و قزاقستان برای شرکت ایسپات کارمت.

تعیین  برای  گفت:  طهرانی  جعفری 
عوارض باید اعداد ارزیابی گمرک برای 
اصلاح  آهن  عیار های مختلف سنگ 
شده و به نظر من برای فاصله هر بازه 
از عیار های سنگ آهن یک درصدی را 
در نظر بگیرند و که این مسئله مستلزم 
استفاده از مشورت انجمن سنگ آهن 
است  اصلی  متولی  عنوان  به  ایران 
چرا که بدون اصلاح نرخ های ارزیابی 
گمرکی امکان دارد این مسئله نتیجه 

مطلوب را در پی نداشته باشد.

5
اطلاعیه وزارت صنعت، معدن و تجارت 

در راستای فرامین مقام معظم رهبری )مدظله العالی(

کسری حدود 3 میلیون تنی خوراک گندله سازان در سال جاری

خبر

 در راستای بهره مندی بیشتر از ظرفیت های علمی؛
 تفاهم نامه همکاری شرکت گل گهر
 و دانشگاه هایتک کرمان امضا شد

توسعه  منظور  به  فولاد  باجهان  اختصاصی  گفتگوی  در 
زمینه های همکاری مشترک و همه جانبه علمی، پژوهشی 
از ظرفیت های علمی موجود و  بهینه  و فناوری، استفاده 
توجه به ارتباط هرچه بیشتر صنعت و دانشگاه، تفاهم نامه 
همکاری بین شرکت معدنی و صنعتی گل گهر و دانشگاه 
کرمان  پیشرفته  فناوری  و  صنعتی  تکمیلی  تحصیلات 
)هایتک( منعقد شد.به نقل از روابط عمومی و امور بین 
الملل شرکت گل گهر؛ محور اصلی انعقاد این تفاهم نامه 
و  با حضور مدیرعامل شرکت گل گهر  ای  که در جلسه 
رییس و معاونین دانشگاه هایتک کرمان برگزار شد، بر 
آن  و  شرکت  بین  های  همکاری  توسعه  و  تقویت  پایه 
دانشگاه در زمینه های مختلف علمی با استفاده از دانش 

فنی و فناوری های روزآمد می باشد.
و  اساتید  حضور  تسهیل  هدف  با  مشترک  همکاری  این 
دانشجویان تحصیلات تکمیلی دانشگاه در محیط صنعتی 
جهت کسب تجارب کاربردی، انجام طرح های تحقیقاتی 
و توسعه فناوری های مورد نیاز شرکت به ویژه در زمینه 
نامه های  پایان  از  حمایت  زیست،  محیط  و  اکتشافات 
فعالیت های  با  مرتبط  موضوعات  با  تکمیلی  تحصیلات 
های  کارگاه  و  ها  دوره  ها؛  نشست  برگزاری  شرکت، 
آموزشی مورد نیاز طرفین، مشاوره در زمینه شناسایی و 
تعریف نیازهای پژوهشی و فناوری شرکت و بسیاری دیگر 

از اهداف کاربردی مدنظر طرفین انجام خواهد شد.
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پیگیری برای رفع موانع تولید و پشتیبانی از این 
بخش، از تعطیلی بنگاه ها جلوگیری کرده و زمینه 
احیا مجدد واحدهای تولیدی تملیکی و یا واگذار 

شده که به هر نحو غیرفعال شده اند را فراهم نماید.

،،

،،

افزایش نرخ مواد اولیه و به خصوص سنگ 
آهن یک نیاز اساسی بوده و به طور قطعی 

باید این اتفاق رخ دهد.

،،

،،



رکورد تولید آهن اسفنجی مدول 2 پس 
از چهار سال در شرکت  فولاد خوزستان 

شکسته شد.
شرکت  مدیرعامل  ابراهیمی  امین 
این  اعلام  ضمن  خوزستان  فولاد 
فولاد  شرکت  خوشبختانه  افزود:  خبر 
با  اولین ماه سال 1۴00 را  خوزستان 
دستیابی به رکورد تولید 77۳65 تنُی 
آهن اسفنجی در مدول 2 واحد احیاء 

آغاز کرد.
مقام  سوی  از  که  سالی  در  افزود:  وی 
تولید،  )مدظله العالی(  رهبری  معظم 

نامگذاری  مانع زدایی ها  و  پشتیبانی ها 
شده، فولادمردان توانستند رکورد تولید 
آهن اسفنجی مدول 2 را پس از چهار 
تولید  ارتقاء دهند. آخرین رکورد  سال 
به  مربوط  واحد  این  اسفنجی  آهن 
 76۳99 رقم  با   1۳96 ماه  اردیبهشت 
مهم ترین  را  توسعه  بود.ابراهیمی  تنُ 
رکن تولید پایدار دانست و افزود: سهم 
 1۴0۴ افق  از  خوزستان  فولاد  شرکت 
کشور که تولید 55 میلیون تنُ شمش 
درصد   25 شده،  بینی  پیش  فولادی 
طرح های  پیشبرد  و  تعریف  با  است. 

در  ارزش  زنجیره  تکمیل  و  توسعه 
داریم  تلاش  پایین دست،  و  بالادست 

فولاد  این سهم شرکت  افق 1۴0۴  در 
خوزستان را محقق سازیم.

و  معاونین  دوره ای  هم اندیشی  جلسه 
مدیران خرید شرکت های بزرگ فولادی 
روز ۸ اردیبهشت از طریق سامانه جلسات 
مجازی انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران 
و  معاونین  جلسه،  این  در  شد.  برگزار 
مدیران خرید فولادسازان بزرگ کشور در 
مورد موضوعات مهم زنجیره تأمین آهن 
و فولاد رایزنی و بر ضرورت هم افزایی و 
اتخاذ رویکرد یکپارچه برای رفع چالش ها 
و افزایش تولید فولاد کشور تأکید کردند.

به گزارش جهان فولاد به نقل از چیلان 
، چهارمین جلسه هم اندیشی معاونین و 
مدیران خرید شرکت های بزرگ فولادی، 
امروز با استفاده از سامانه جلسات مجازی 
این جلسه  در  برگزار شد.  فولاد  انجمن 
مبارکه  فولاد  شرکت های  از  مدیرانی 
آهن  ذوب  خوزستان،  فولاد  اصفهان، 
اصفهان، فولاد خراسان، فولاد هرمزگان 
و فولاد کاوه جنوب کیش حضور داشتند.

یزدخواستی: در سال جاری هماهنگی 
شرکت های فولادی ضرورت مضاعف دارد

شرکت  خرید  معاون  یزدخواستی  رضا 
فولاد مبارکه اصفهان در این جلسه اظهار 
شرکت های  که  است  ضروری  داشت: 
زنجیره  بهینه  مدیریت  برای  فولادی 
تأمین، رفع چالش ها و حرکت در مسیر 
در  و  باشند  هماهنگ  هم  با  توسعه 
یکپارچه ای  رویکرد  خرید،  قراردادهای 
را اتخاذ نمایند.وی با تأکید بر هم افزایی 
بخش خرید شرکت های فولاد گفت: لازم 

است با محوریت انجمن فولاد، جلسات 
هماهنگی بیشتری برگزار کنیم تا صنعت 
با  تأمین  زنجیره  در  که  کشور  فولاد 
کسری هایی روبرو است، بر این موانع غلبه 
کرده و مسیر بالندگی و توسعه را با قدرت 

بیشتری ادامه دهد.
صالحی: مهم ترین معضل صنعت فولاد 

در سال 14۰۰ کم آبی است
محمدجعفر صالحی معاون خرید شرکت 
ذوب آهن اصفهان در این نشست تأکید 
معضل  مهم ترین  جاری  سال  در  کرد: 
است  آب  مسئله  کشور،  فولاد  صنعت 

حتی  جاری  سال  در  کم آبی  مشکل  و 
تأثیری بیش از کمبود مواد اولیه خواهد 
و  نگاه  نیازمند  آب  مسئله  حل  داشت. 
است  فرادستگاهی  و  حاکمیتی  رویکرد 
و شرکت های فولادی نیز در این مسیر 
باشند  داشته  را  باید حداکثر هماهنگی 
تا موضوع آب به صورت مناسب و بهینه 
مدیریت شود. در مورد تأمین مواد اولیه 
نیز اتخاذ رویکرد هماهنگ و یکپارچه از 
دارد  فولادی ضرورت  طرف شرکت های 
تا بتوان توجه مسئولین به توسعه متوازن 

زنجیره فولاد را جلب کرد.

تأکید بر هم افزایی و به اشتراک 
گذاشتن اطلاعات

خوزستان،  فولاد  خرید  معاون  سلیمی 
محمدزاده معاون خرید فولاد خراسان و 
همت معاون خرید فولاد هرمزگان نیز در 
این جلسه هم اندیشی بر ضرورت هماهنگی 
اشتراک  به  و  فولادی  شرکت های  بین 
گذاشتن اطلاعات مربوط به مدیریت بهینه 
زنجیره تأمین تأکید کردند و خواستار این 
شدند که چالش ها و مشکلات با تشریک 
مساعی شرکت های فولادی و با محوریت 
حل  ایران  فولاد  تولیدکنندگان  انجمن 
مقرر  جلسه  این  در  این  بر  علاوه  شود. 
بورس  و  فولاد  انجمن  بین  تعامل  شد 
کالا افزایش یابد تا ساختارهای لازم برای 
عرضه کل زنجیره فولاد در بورس کالا به 
طور صحیح فراهم شود. ضمنا مقرر شد 
اجرای کامل جداول ابلاغی وزارت صمت 
فولادسازان  اولیه  مواد  تخصیص  برای 
مورد پیگیری و مطالبه قرار گیرد.در این 
جلسه هم اندیشی ابراهیمی معاون خرید 
فولاد کاوه جنوب کیش، حیدری مدیر 
رضایی  مبارکه،  فولاد  برنامه ریزی خرید 
خوزستان،  فولاد  اولیه  مواد  خرید  مدیر 
عابدی مدیر خرید مواد اولیه فولاد مبارکه 
و فقری مدیر استخراج مواد معدنی فولاد 
مبارکه نیز حضور داشتند و ضمن تأکید 
شرکت های  خرید  بخش  هم افزایش  بر 
جهت  در  را  خود  نقطه نظرات  فولادی، 

ایجاد این هم افزایی مطرح کردند.

دبیر انجمن سنگ آهن با اشاره به اینکه 
تحریم ها اثر خاصی روی صنایع نداشتند، 
بین  امضای سند همکاری  تصریح کرد: 
از  استفاده  باعث  می تواند  چین  و  ایران 
فناوری های چینی در صنعت  و  تجارب 

فولاد و معدن کشور شود.
سعید عسگرزاده در رابطه با سند همکاری 
ایران و چین گفت: جزئیات این توافقنامه 
هنوز تبیین نشده و کاملا مشخص نیست، 
اما قطعا ورود سرمایه خارجی مؤثر خواهد 
را  ما  ذخایر  از  بخشی  می تواند  که  بود 
هدف قرار بگیرد که جزو ذخایر اقتصادی 
سرمایه  ورود  این  و  نمی شوند  محسوب 

می تواند همراه با ورود فناوری باشد.
سنگی  نوع  کرد:  تصریح  ادامه  در  وی 
ایران در صنایع خود استفاده  که کشور 
می کند، متفاوت است، اما چینی ها سال ها 
است که تجربه استفاده از ذخایر کم عیارتر 
و غیرفولادی است و این مسائل می تواند 

به صنایع معدنی ما کمک شایانی کند.
دبیر انجمن سنگ آهن با تأکید بر اینکه 
مورد  سرمایه  لحاظ  از  تنها  توافق  این 
توافق  این  افزود:  نمی گیرد،  قرار  بحث 
می تواند از جنبه های متفاوتی از جمله 
فناوری  از  استفاده  تجهیزات،  تأمین 
تجارب  همچنین،  و  صنایع  در  چینی 
چینی ها به صنایع ما کمک خواهد کرد 

و در مجموع باید گفت که این سند به 
وضعیت معدن ایران لطمه ای نخواهد زد 
و سرمایه گذاری چین به منطقه ای ورود 
پیدا خواهد کرد که هنوز در کشور مورد 

استفاده قرار نگرفته است.
برگزار  اخیر  مذاکرات  درباره  عسگرزاده 
شده در وین هم گفت: تحریم خیلی بر 
اما  است،  نگذاشته  جدی  اثر  ما  مسائل 

مباحث روانی مرتبط با آن و همچنین، 
وارد  کشور  خارج  از  باید  که  تجهیزاتی 
دارند،  ارزی  تبادلات  به  نیاز  و  شوند 
بزرگترین مشکلات ما در سنوات گذشته 

بوده است.
در  حقیقت،  در  کرد:  تصریح  وی 
نیستیم  مواجه  مشکل  با  معدن  بخش 
است  بحثی  تحریم ها  و  مذاکرات  و 
کشاورزی  و  معادن  صنایع،  کلیه  که 
است  داده  قرار  تأثیر  تحت  را  کشور 
بخش  به  مربوط  بیشتر  مباحث  این  و 
تجارت صنعت و معدن شامل انتقال ارز، 
و  نقل  و  حمل  و  کشتی ها  تحریم های 
…، است که قطعا اگر شرایط به سمت 
رفع تحریم ها پیش برود، سرمایه گذاران 
و فعالان بخش سنگ آهن و هر بخش 
در  مؤثر  مؤلفه های  مجموع  به  دیگری 
یک کسب و کار نگاه می کنند و حتما 

این مسائل برای آن ها اهمیت دارد.
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مدیرعامل فولاد خوزستان :

رکورد تولید آهن اسفنجی مدول ۲ پس از چهار سال در شرکت  فولاد خوزستان شکسته شد

جلسه هم اندیشی معاونان و مدیران خرید شرکت های بزرگ فولادی برگزار شد

تأثیر مثبت تجارب چینی ها بر صنایع فولادی کشور

خبر

موانع تولید در صنعت فولاد:
تیک صادراتی مانعی که برداشته خواهد شد

مدیرکل دفتر صنایع معدنی وزارت صمت گفت:  ساماندهی 
بازارهای صادراتی مهمترین اقدامی است که می تواند مشکلات 
زنجیره فولاد را مرتفع کند.سیف الله امیری درباره رفع موانع تولید 
درصنعت فولاد افزود: صادرات مقاطع طویل سیاستی صحیح و 
اصولی در جهت مانع زدایی است که از این هفته ابلاغ و اجرایی 
خواهد شد و قطعا با این اقدام موانع صادرات دیگر محصولات 
فولادی نیز برداشته می شود.وی تصریح کرد: این سیاست اقدام 
بزرگی برای حذف تیک صادراتی است و مسئولین معاونت معدنی 
هم از این سیاست استقبال می کنند، زیرا سیاست گذاری برای 
افزایش تولید، برنامه ریزی برای تامین مواد اولیه و توسعه این 
صنعت از اهداف اصلی  ما است و معاونت معدنی هم نسبت 
محصولات  برای  صادراتی  تیک  لحاظ  و  صادرات  کنترل  به 
تولیدکنندگان این صنعت معترض است .مدیرکل دفترصنایع 
معدنی وزارت صمت درادامه افزود: این معاونت به هیچ عنوان 
با تیکهای صادراتی موافق نیست و وجود تیکها در صادرات را 
مانع بر سر تولید و صادرات صنعت فولاد می داند، بنظر می 
رسد باید هرچه زودتر این موانع برداشته شود تا تولید کنندگان 
براحتی بتوانند صادراتشان را انجام دهند.امیری تاکید کرد:تلاش 
می شود همزمان با صدورمجوز صادراتی برای مقاطع طویل ، 
برای سایر محصولات فولادی نیز مجوز صادراتی صادر می شود تا 
موانع تولیدکنندگان کاهش یابد و دیگر مشکل صادراتی نداشته 
باشند.وی تصریح کرد:ما باید برای واحدهای تولیدی درصدی 
صادرات در نظر بگیریم تا با شناسایی اهداف خود در بازارهای 
صادراتی بتوانند محصولاتشان را به این بازارها ارائه کنند.مدیرکل 
دفترصنایع معدنی وزارت صمت یکی از راههای مانع زدایی در 
تولید را تمرکز در فعالیتهای تخصصی برشمرد و گفت: فعالیتهای 
تخصصی صنعت باید درمعاونت تخصصی مرتبط با صنعت آهن 
و فولاد یعنی معاونت معدنی انجام شود لذا امور مربوط به معادن 
درحوزه فعالیت معاونت معدنی خواهد بود اما در شرایطی که 
ما شاهد تغییرات مدیریتی پیاپی بودیم بخشی از کار در حوزه 
معاونت معدنی و بخشی دیگر در حوزه معاونت صنایع انجام شد، 
که بنظر می رسد اگر مدیریت متمرکز در فعالیتهای تخصصی 
اعمال شود، تولیدکنندگان نیز مشکلات کمتری را در پیش رو 

خواهند داشت .

گرفت: هزینه ها صورت  مدیریت  و  صرفه جویی  راستای  در 
کاهش قراضه و گیر ورق و توقفات ناشی 

از آن در خط نورد گرم فولاد مبارکه
همدلی  و  تلاش  با  و  سازمانی  اهداف  تحقق  راستای  در 
همکاران ناحیه نورد گرم، رکورد جدید کاهش قراضه و گیر 
ورق در خط نورد گرم در سال 99 به ثبت رسید. این امر 
علاوه بر کاهش هزینه های قراضه و خسارات به تجهیزات، 
بیش از 120 میلیارد ریال در سال، نفع تولید ناشی از کاهش 
توقفات خط تولید نورد گرم را در پی دارد.مسعود نصیری ، 
رئیس تعمیرات خط نورد گرم شرکت فولاد مبارکه، با اعلام 
این خبر افزود: رکورد قبلی گیرها در خط نورد گرم مربوط به 
سال 1۳9۸ و به مقدار ۴1 عدد به ازای هر میلیون تن تولید 
کلاف گرم بود که این رکورد در سال 1۳99 تا 22 عدد به 
ازای هر میلیون تن تولید کلاف گرم کاهش یافت.وی تصریح 
کرد: در نگاه کلی وظیفه خط نورد گرم دریافت تختال و نورد 
آن و تولید ورق گرم است، ولی باید در نظر داشت با توجه به 
ماهیت خط نورد گرم و تک خطی بودن آن )به این مفهوم که کل 
فرایندها و عملیات نورد به صورت پیوسته و پشت سر هم انجام 
می گردد(،گیر ورق در هر قسمت از این فرایند، علاوه بر آنکه 
موجب قراضه شدن ورق و خسارات به تجهیزات تولید  می شود، 
با توقف کامل خط تولید نورد گرم، زیان زیادی به شرکت تحمیل 
می کند.رئیس تعمیرات خط نورد گرم شرکت فولاد مبارکه در ادامه 
به تشریح فعالیت های صورت گرفته در این ناحیه برای کاهش توقفات 
ناشی از گیر ورق اشاره کرد و گفت: در سال های اخیر با همت و تلاش 
همکاران ناحیه نورد گرم و واحدهای پشتیبانی، فعالیت های زیادی 
در این خصوص انجام گرفته که اهم آن عبارت اند از: ایجاد اصلاحات 
کارشناسی شده و محاسبه مجدد در قسمت های مختلف فرایند نورد 
گرم؛ بهینه سازی تجهیزات مختلف از جمله ماشین کاری قفسه های 
نورد در فینیشینگ و رافینگ و اصلاح رول ها و مسیر عبور ورق و 
صفحات هدایت ورق به داخل کویل ها و اصلاح شاسی رول های 
قبل از قیچی و اصلاح پین زیر شاسی ساید گاید فینیشینگ 
و اصلاح  بازنگری  رافینگ و…؛  و اصلاح رول های خروجی 
بازرسی و استانداردهای مربوط به مسیر عبور ورق در رافینگ و 
فینیشینگ و کویلر نورد گرم؛ کنترل مستمر فرایندها و اجرای 

دقیق روتین های نگهداری و تعمیرات.
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 حل مسئله آب نیازمند نگاه و رویکرد حاکمیتی و 
فرادستگاهی است و شرکت های فولادی نیز در 

این مسیر باید حداکثر هماهنگی را داشته باشند تا 
موضوع آب به صورت مناسب و بهینه مدیریت شود.
،،

،،



مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه در مراسم 
افتتاح هلدینگ مالی فولاد مبارکه اظهار 
سرمایه گذاری  هلدینگ  تشکیل  کرد: 
توسعه توکا یکی از اقداماتی که بود که 

باید هرچه زودتر انجام می شد.
حمیدرضا عظیمیان با بیان این مطلب، 
سرمایه گذاری  هلدینگ  واقع  در  افزود: 
توسعه توکا یک اقدام تشریفاتی و صرفا 
به سمتی  دنیا  زیرا  نیست،  مالی  تأمین 
پیش می رود که اگر همراه با تحولات آن 
به پیش نرویم، از دنیا جا خواهیم ماند. 
برای مثال، در دوران جنگ زمانی که قرار 
بر چاپ پول بود، بدون ضمانت و پشتوانه 
اجازه آن را نداشتند و بعد از گرفتن اجازه 
وجود  کار  این  برای  بسیاری  مشکلات 
فناوری های  کمک  با  اکنون  اما  داشت؛ 
با  را  بانکی  فعالیت های  می توان  جدید 

چابکی و اطمینان بالا انجام داد.
به  را  خود  باید  اینکه  به  اشاره  با  وی 
ادامه  در  کنیم،  مجهز  روز  ابزارهای 
افزود: معاونت اقتصادی و مالی شرکت 
با  را  هلدینگ  این  باید  مبارکه  فولاد 
روش های مختلف توسعه دهد و زمینه 
را برای ایجاد کارآمدترین هلدینگ در 
بخش تأمین پول و سرمایه، تأمین مالی 
پروژه ها و شبکه های مالی فراهم آورد. 
مبارکه  گروه  هلدینگ های  سایر  البته 
در  نیز  و...  فولادمتیل  توکافولاد،  مثل 
خدمات  و  بازرگانی  تولید،  حوزه های 
در  خود  فعالیت  به  جدیت  با  غیرمالی 

این حوزه ها ادامه خواهند داد.
به گفته وی، هیچ شکی نیست که باید 
همه  و  کند  پیدا  توسعه  هلدینگ  این 

نیازمندی ها به این منظور فراهم گردد.

ادامه  مبارکه  فولاد  شرکت  مدیرعامل 
داد: برای اینکه بتوانید از حمایت شرکت 
کنید،  استفاده  به خوبی  مبارکه  فولاد 
باید برخی موارد بیشتر مورد توجه قرار 
استفاده  و  دانش اندوزی  نخست  گیرد. 
از  بهره گیری  همچنین  روز،  دانش  از 
داخلی  صاحب نظران  و  اساتید  تجارب 
و  استفاده  امروزه  است.  خارجی  و 
بهره مندی از این منابع ارزشمند داخلی 
و بین المللی از طریق وبینارها، دوره های 
کیفیت  و  سهولت  با  مجازی  و  آنلاین 
دسترس  در  گذشته  به  نسبت  بهتری 

حضور  برای  افزود:  ادامه  در  است.وی 
قدرتمند در بازار سرمایه و ارائه خدمات 
توسعه  غیرفولادی  و  فولادی  صنایع  به 
توکا باید سرمایه گذاری عظیمی در بخش 
سخت افزار، آی تی و حتی دارایی های ثابت 
از قبیل ساختمان و تجهیزات انجام گیرد 
تا امکان انجام فعالیت ها با سرعت، دقت و 

امنیت بالا تضمین گردد.
اینکه  به  توجه  با  داد:  ادامه  عظیمیان 
انجام  حال  در  برجام  برای  مذاکرات 
است. در صورت نتیجه بخش بودن این 
به گونه ای  باید  هم اکنون  از  مذاکرات، 

برنامه ریزی کنید که این هلدینگ اولین 
مبادلات  امکان  که  باشد  مجموعه ای 
داشته  را  المللی  بین  مالی  بازارهای  با 
و  برنامه ریزی  با  باید  بنابراین  باشد. 
مطالعه و کمک گرفتن از مشاوران برای 
این موضوع استراتژی مشخصی داشت.

یکی  داد:  ادامه  مبارکه  فولاد  مدیرعامل 
بنده  تأکید  مورد  بسیار  که  مواردی  از 
بوده و مهم است، پاکدستی است؛ زیرا از 
قدیم الایام، پاکدستی معیار اعتبار انسان 
بوده است. اعتبار نیز در سایه شفافیت در 
انجام فعالیت ها و کارها و همچنین رعایت 

انصاف به دست می آید.
توسعه  فعالیت هلدینگ  باید  افزود:  وی 
عظیمی  حجم  که  باشد  به گونه ای  توکا 
از نقدینگی و درآمد را به همراه بیاورد. 
البته این امر زمان بر است و در یک دوره 
بلندمدت با داشتن پاکدستی، انصاف و... 

حاصل خواهد شد.
امکان  بتوانید  درصورتی که  افزود:  وی 
تعاملات با بازارهای بین المللی را فراهم 
کنار  در  همواره  مبارکه  فولاد  آورید، 
نیازمند  امر  این  البته  بود.  شما خواهد 
برنامه ریزی و اقدام در یک بازه زمانی 5 
تا 7 ساله است که در صورت تحقق، کل 
کشور از این موضوع منتفع خواهد شد.

داد:  ادامه  مبارکه  فولاد  مدیرعامل 
معاونت مالی و اقتصادی باید با همکاری 
و توافق با این مجموعه، شرایط تقویت 
و رشد درآمد هلدینگ را فراهم سازد، 
توسعه  سال،   2 از  پس  که  به گونه ای 
توکا به درآمد ناشی از ارائه خدمات به 
شرکت های گروه فولاد مبارکه وابستگی 

نداشته باشد.

مدیرکل پزشکی قانونی استان اصفهان 
فولاد  شرکت  های  حمایت  گفت: 
جدید  ساختمان  ساخت  در  مبارکه 
پزشکی قانونی استان اصفهان درخور 

تحسین است.
با  گو  و  گفت  در  پور  سلیمان  علی 
و  تشکر  ضمن  ایراسین  خبرنگار 
قدردانی از ایفای مسئولیت اجتماعی 
با  کرد:  اظهار  مبارکه  فولاد  شرکت 
همدلی و همراهی امام جمعه اصفهان 
و رئیس دادگستری کل استان اصفهان 
و مجمع خیران استان اصفهان اقدامات 
فضای  بهبود  و  ساخت  در  موثری 
فیزیکی جدید برای اداره کل پزشکی 
قانونی استان اصفهان انجام شده است.

وی افزود: طی چندین جلسه با مجمع 
خیرین استان اصفهان و تشریح شرح 
قانونی  پزشکی  کل  اداره  وظایف 
اصفهان مشکلات زیرساختی این اداره 
تبیین شد و با همکاری جامعه خیران 
استان اصفهان و در راس آن مساعدت 
که  مبارکه،  فولاد  شرکت  مدیرعامل 
همواره در امور خیر پیش قدم است؛ 
فضای  تامین  از  توجهی  قابل  بخش 

فیزیکی این اداره برطرف شد.
مدیرکل پزشکی قانونی استان اصفهان 
با تاکید بر کمک شایسته و مساعدت 
در  مبارکه  فولاد  شرکت  مدیرعامل 
اداره گفت:  این  مکان جدید  ساخت 
شرکت فولاد مبارکه اصفهان بخشی از 

تاسیسات برقی پروژه در حال احداث 
ساختمان جدید پزشکی قانونی استان 
اصفهان را برعهده گرفت که در خور 

تقدیر و تحسین است.
وی اضافه کرد: سالهاست که درصدد 
ارتقاء کیفی فضای فیزیکی اداره کل 
پزشکی قانونی استان اصفهان هستیم 
که به دلیل محدودیت های اعتباری به 
نتیجه نرسیده بود و اینک امیدواریم 
با همدلی و مساعدت مجمع خیران و 
عنایت ویژه مسئولان استان اصفهان، 
فاز نخست این پروژه درسال جاری به 

بهره برداری برسد و با کیفیت مطلوب 
ارباب  به  مناسب  فیزیکی  فضای  در 

رجوع خدمت رسانی کنیم.
سلیمان پور اهمیت مشارکت شرکت 
فولاد مبارکه در توسعه فضای فیزیکی  

مجموعه پزشکی قانونی استان اصفهان 
را تشریح کرد و توضیح داد: یک سوم 
از پرونده های قضایی در دادگستری 
در  اصفهان  استان  قضایی  مجامع  و 
اداره کل پزشکی قانونی، کارشناسی 

می شود و طبیعی است میزان مراجعه 
به این اداره زیاد باشد. لذا نیاز است 
که ضعف در زیرساخت های فیزیکی 
اصفهان  استان  قانونی  پزشکی  اداره 
برطرف شود که این مهم با مساعدت و 
همدلی مجمع خیران استان اصفهان و 
به ویژه شرکت فولاد مبارکه، در حال 
رفع شدن است.گفتنی است در آیین 
تجلیل از اعضای مجمع خیران استان 
اصفهان که در ساخت ساختمان جدید 
اداره کل پزشکی قانونی سهیم بوده اند؛ 
با اهدا لوح از نماینده مدیرعامل شرکت 

فولاد مبارکه، تقدیر به عمل آمد.
ای  منطقه  تکامل  و  توسعه  رئیس 
شرکت فولاد مبارکه: ایفای مسئولیت 
اجتماعی فولاد مبارکه بی منت و برای 
مردم استسید رسول موسوی، رئیس 
شرکت  ای  منطقه  تکامل  و  توسعه 
فولاد مبارکه در گفت وگو با خبرنگار 
ایفای  اهمیت  به  اشاره  با  ایراسین 
فولاد  شرکت  اجتماعی  مسئولیت 
مبارکه اظهار کرد: فولاد مبارکه نگاه 
ویژه ای به مقوله مسئولیت اجتماعی 
دارد و هرجا که شرکت فولاد مبارکه 
بردارد  گام  راستا  این  در  توانسته 
افزود:  است.وی  شده  انجام  اقداماتی 
شرکت فولاد مبارکه سعی کرده است، 
متناسب با درخواست ها و با نگاه بی 
منت و با خط مشی اولویت بندی شده 
به درخواست متقاضیان و در راستای 

مسئولیت  به  سازمان  متوازن  توزیع 
های اجتماعی اقدام کند.

همگرایی  نگاه  بر  تاکید  با  موسوی 
ایفای  قالب  در  جامعه  با  صنعت 
فولاد  شرکت  اجتماعی  مسئولیت 
مبارکه گفت: در همین راستا بر اساس 
دستور مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه 
و با اهداف تعیین شده در چارچوب 
تا  برآمدیم  درصدد  شرکت  قوانین 
کل  اداره  فیزیکی  فضای  توسعه  در 
که  کنیم  مساعدت  قانونی  پزشکی 

خوشبختانه هم به ثمر نشسته است.
مسئولیت  جایگاه  بر  تاکید  با  وی 
گفت:  دنیا  بزرگ  صنایع  اجتماعی 
اجتماعی در  ایفای مسئولیت  امروزه 
و صنایع  اقتصادی  بزرگ  بنگاه های 
اجتناب ناپذیر است و به عنوان اهداف 
اصلی و مهم شرکت به آن نگریسته 
مدیریت  کار  دستور  در  و  شود  می 
بنگاه  دارد چراکه  قرار  ارشد سازمان 
شرکت  نظیر  اقتصادی  بزرگ  های 
فولاد مبارکه نقش بسزایی نسبت به 

مسائل اجتماعی پیرامون دارند.
موسوی به ایفای مسئولیت اجتماعی 
کرونا  ایام  در  مبارکه  فولاد  شرکت 
گریزی زد و توضیح داد: فولاد مبارکه 
در  کرونا  ویروس  شیوع  با  همزمان 
راستای مسو لیت های اجتماعی خود 
علاوه بر تجهیز بیمارستانها به ارزش 
تخمینی 120 میلیارد تومان، در تامین 
بیش از 12 هزار تن اکسیژن رایگان 
با  و  کرد  نقش  ایفای  درمانی  مراکز 
این اقدام علاوه بر آسودگی خاطر به 
متولیان امر و نجات جان بیماران به 

ایجاد بازار سیاه اکسیژن پایان داد.
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مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه :

 هلدینگ توسعه توکا می تواند کارآمدترین هلدینگ فولاد مبارکه باشد

مدیرکل پزشکی قانونی استان اصفهان:

شرکت فولاد مبارکه همیشه در امور خیر پیش قدم است

خبر

آزاد سازی زندانیان جرائم غیر عمد 
توسط خانواده بزرگ ذوب آهن اصفهان

شرکت ذوب آهن اصفهان همچون سال های گذشته شنبه 11 
اردیبهشت ماه با حضور در برنامه یک شهر ضیافت در ماه 
مبارک رمضان در سنت حسنه آزادسازی زندانیان جرائم غیر 

عمد همیاری نمود.
مهدی بهرامی معاون پشتیبانی و خدمات اجتماعی ذوب آهن 
اصفهان در این برنامه گفت: این مجتمع عظیم صنعتی به عنوان 
اولین تولید کننده فولاد در کشور از بدو تاسیس تاکنون همواره 
در راستای مسئولیت های اجتماعی در عرصه های مختلف از 
جمله پیروزی انقلاب اسلامی، دفاع مقدس، توسعه صنعت 
کشور، ایجاد فضای سبز، حفاظت از محیط زیست، توسعه 

ورزش قهرمانی و همگانی عملکرد درخشانی داشته است.
علیرضا امیری مدیر روابط عمومی ذوب آهن نیز در این برنامه، 
به نقش ذوب آهن اصفهان در شکل گیری سایر صنایع فولادی 
به عنوان بزرگترین مسئولیت اجتماعی این شرکت اشاره کرد 
و گفت: این شرکت در هر شرایطی مسوولیت اجتماعی را در 
اولویت قرار داده و با توجه به بحران آب، فعالیت های مختلفی 
جهت صرفه جویی در مصرف آب و تامین آن از طریق پساب 

شهر های اطراف انجام داده است.
شایان ذکر است مجموعه ذوب آهن اصفهان چهار میلیارد 
و 500 میلیون ریال کمک نقدی جهت آزاد سازی زندانیان 
جرائم غیر عمد و یک میلیارد ریال کمک نقدی نیز جهت 
اینکه  ضمن  کرد.  اهداء  زندانیان  این  خانواده  از  حمایت 
شرکت پویش بازرگان نیز هزینه درمان یک بیمار به مبلغ 

500 میلیون ریال را اهداء نمود.

7 شنبه 18  اردیبهشت ماه 1400/ سال اول / شماره 1

Www.jahanfooladnews.ir jahanefoolad@gmail.com  :ایمیل

 باید فعالیت هلدینگ توسعه توکا به گونه ای 
باشد که حجم عظیمی از نقدینگی و درآمد را به 
همراه بیاورد. البته این امر زمان بر است و در 
یک دوره بلندمدت با داشتن پاکدستی، انصاف 

و... حاصل خواهد شد.

،،

،،

فولاد مبارکه نگاه ویژه ای به مقوله مسئولیت اجتماعی 
دارد و هرجا که شرکت فولاد مبارکه توانسته در این 

راستا گام بردارد اقداماتی انجام شده است
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به گزارش جهان فولاد دکتر جنتی معاون 
ایران  فولاد  ملی صنعتی  گروه  بازرگانی 
خصوص  در  فولاد  جهان  با  گفتگو  در 
دستاوردهای اخیر این شرکت گفت : گروه 
ملی از آبان 9۸ با استقرار تیم مدیریتی 
جدید توانست دستاوردهای مهمی داشته 
باشد و لازم است تا بنده آماری از تولید 
: در سال 97  باشم  خدمت شما داشته 
کل تولید گروه ملی 9۸ هزار تن بود که 
در سال 9۸ با اتفاقات خوبی که افتاد به 
حدود 220 هزار تن رسید و در سال 99 
این مقدار به حدود ۴50 هزار تن رسید ، 
که البته در سال 99 میتوانست این مقدار 
به  متعددی دست  عوامل  و  باشد  بالاتر 
دست هم داد تا رکورد تولید بیشتر از این 

مقدار محقق نشود.
دکتر جنتی در ادامه به مسائلی که در سال 
99 در تولید این شرکت موثر بود اشاره 
کرد و گفت : یکی مسئله کرونا بود که 
یک مسئله جهانی بود و دیگری افزایش 
قیمت مواد اولیه که حدود 5/2 تا ۳ برابر 
افزایش قیمت داشت و همه اینها دست به 
دست هم داد که اهدافی که میشد برای 
سال 99 محقق شود ، نشد.اما این شرکت 
با این وجود توانست به معنای واقعی کلمه 

جهش تولید را تحقق ببخشد .
معاون بازرگانی شرکت گروه ملی صنعتی 
خطوط  لحاظ  از   : افزود  ادامه  در  فولاد 
تولید تا سال 9۸ ، فولادسازی ما 5 سال 
، که خوشبختانه  نمیکرد  تولید  بود که 
با استقرار تیم مدیریتی جدید توانستیم 
تولید را در این بخش شروع کنیم و به 
رکورد 16 ذوب در روز برسیم که رکورد 
خوبی است و هم اکنون نیز در حال تولید 
است و در سال گذشته هم تولید میکرد 
و خدا را شاکریم که در حال حاضر هر 6 

خط تولیدی ما در حال کار است.
وی همچنین به دستاوردی دیگر اشاره 
اخیرا  که  دیگری  مبحث   : و گفت  کرد 
بر روی آن کار کردیم ، مبحث لوله های 
زودی  به  خوشبختانه  که  است  جریانی 
لوله های جریانی  قرارداد  اولین  احتمالا 
بود  لازم  هم  این  برای  کنیم.  منعقد  را 
تعدادی ماشین آلات و تجهیزات ، خرید 
، نصب و راه اندازی بشوند که به حول و 
قوه الهی این کار انجام گرفت و در همین 
 ، هیدرواستاتیک  تست  تجهیزات  راستا 
تست آلتراسونیک در مراحل نهایی نصب 
هستند و تولید این لوله ها در گروه ملی 
وابستگی  عدم  در  تا  شد  خواهد  باعث 
صنعت نفت کشور به لوله های جریانی 
دارد  جا  که  باشیم  سهیم  اینچ   6 زیر 
شرکت  مخصوصا  مربوطه  مسئولین  از 

مناطق نفت خیز تشکر کنیم.
دیگر  از   : افزود  همچنین  جنتی  دکتر 
این  ملی  گروه  در  آمده  بوجود  تحولات 
را  خطوط  از  برخی  بازسازی  که  است 
انجام داده ایم و با وجود اینکه در سالهای 
گذشته تاخیر در پرداخت حقوق پرسنل 
نیز به  اما حقوق پرسنل   ، وجود داشت 
موقع پرداخت میشود و چند سری پاداش 

نیز پرداخت کردیم.

اقدامات  دیگر  از   : گفت  همچنین  وی 
از  بسیاری  که  بود  این  گرفته  صورت 
مطالبات معوقی که در گروه ملی وجود 
اجتماعی  تامین  به  بدهی  مثل  داشت 
پرسنل  مطالبات   ، مالیات  سازمان   ،
بازنشسته ، بدهی های آب ، برق و گاز و 
سایر ارگانها تا حد زیادی پرداخت شد و 
در حال پرداخت ما بقی بدهی ها هستیم 
و در برخی موارد بدهی ها را تقسیط کرده 
ایم که در روند آینده شرکت خیلی تاثیر 

گذار است.
دکتر جنتی به جذب نیروی جوان توسط 
سال   : گفت  و  کرد  اشاره  ملی  گروه 
گذشته حدود 200 نفر را از طریق آزمون 
استخدامی جذب کردیم ، این در حالی 
است که وضعیت اشتغال در بسیاری از 

شرکتها مناسب نیست.
روی  پیش  های  برنامه  به  ادامه  در  وی 
اشاره  فولاد  صنعتی  ملی  گروه  شرکت 
کرد و افزود : در انتهای سال 99 افزایش 
سرمایه شرکت در مجمع مصوب شد که 

این میتواند باعث شود شرکت از شمول 
بسیاری  و  کند  پیدا  خروج   1۴1 ماده 
در  و  شود  پرداخت  بانکی  معوقات  از 
اینصورت میتوانیم برای سال 1۴00 نیز 
برنامه تامین مداوم مواد اولیه مثل آهن 
اسفنجی و شمش را داشته باشیم و سعی 

میکنیم امسال از نقطه سر به سر عبور 
کنیم و به سود آوری برسیم.

دکتر جنتی گفت : همچنین از آنجا که 
یک  فولاد  صنعتی  ملی  گروه  شرکت 
شرکت با سابقه است ان شاالله در سالهای 
داشته  استخدام  مجددا  بتوانیم  آینده 
شرکت  این  پرسنل  برخی  چون  باشیم 
در شرف بازنشستگی هستند. همچنین 
امیدواریم بتوانیم به تولید لوله های درون 

چاهی برسیم.
موانع  تشریح  به  ادامه  در  جنتی  دکتر 
کرد  اشاره  ملی  گروه  راه  سر  بر  موجود 
و افزود : عمده مشکل ما که مسئولین 
میتوانند کمک کنند ، این است که کمک 
کنند تا گروه ملی بتواند کارت بازرگانی 
بگیرد ، چون یکی از کارهایی که میتواند 
علاوه بر ارز آوری به سود آوری شرکت 
کمک کند ، صادرات است و متاسفانه به 
دلیل وجود پرونده های حقوقی گذشته 
که عمده آن بین سالهای 92 تا 9۳ است 

کارت بازرگانی صادر نمیشود.

محصولات  مارکت  سوپر  به  ملی  گروه 
فولادی معروف است ، که میتواند تامین 

کننده نیازهای کشورهای همسایه باشد.
معاون بازرگانی گروه ملی در ادامه گفت 
از موانع مهم ما تهیه مواد  : یکی دیگر 
اولیه است ، که مواد اولیه ۴ کارخانه ما 

شمش فولادی است که باید از بورس کالا 
تهیه کنیم ، این باعث میشود که نتوانیم 
آن ظرفیت مورد نیازمان را تهیه کنیم و 
قیمت بالاتری هم پرداخت کنیم.آنچه اکثر 
نورد کارها با آن دست به گریبان هستند 
مواد  و  نهایی  محصول  قیمت  اختلاف 
اولیه است که این قیمت معقول نیست.

فاصله مواد اولیه و محصول نهایی در اکثر 
شرکتهای فولادی دنیا بین 9 تا 11 درصد 
برای میلگرد است و برای تیرآهن بین 1۴ 
تا 17 درصد است و این در حالیست که 
در ایران گاهی اوقات در بورس کالا باعث 
میشود این فاصله تا 7 درصد برسد که 
بورس کالا و وزارت صمت میتوانند این 
مشکل را مرتفع کنند ، و متاسفانه از سال 
گذشته شیوه نامه های متعددی در مورد 
قیمت گذاری محصولات فولادی مصوب 
و ابلاغ شد که این شیوه نامه ها با روح 
ما  ندارد.اینکه  سازگاری  بازار  و  رقابت 
قیمت پایه را از بازاری بگیریم که خارج 
نیست  ما  کنترل  و تحت  است  ایران  از 
و قیمت ارز را هم در آن دخیل کنیم ، 
زیاد شایسته نیست ودر حقیقت یک عدم 
اطمینانی را بوجود می آورد که تصمیم 

گیری را سخت میکند.
 99 ماه  دی  در   : افزود  ادامه  در  وی 
و  بود  درصد  یا ۳   2 فاصله حدود  این 
بسیاری از شرکتهای فولادی و نوردی 
اقدام به خرید شمش نکردند و گواه این 
گفته من آمار معاملات بورس کالا است 
 9۸ اسفند   15 تاریخ  از  ببینید  شما   ،
تا اواسط بهمن سال 99 کمترین حجم 
معاملات شمش انجام گرفته و در واقع 
زمانی که معاملات شمش در بورس کالا 
نوردی  کارخانجات  یعنی  نگرفته  انجام 
قیمت  دلیل  به  این  و  نمیکنند  کار 
گذاری غلط در بازار است  و برای این 
است که در حقیقت سازمان تنظیم بازار 
و متولیان امر قیمت میلگرد را در بازار 
که  ، چرا  را  قیمت شمش  نه  میبینند 
و  است  میلگرد  خریدار  کننده  مصرف 
پایین  را  میلگرد  قیمت  میکنند  سعی 
ندارند. قیمت شمش  به  کار  و  بیاورند 

ما اگر قرار است قیمت آهن را کاهش 
دهیم باید قیمت مواد اولیه نیز کنترل 

شود.
به گزارش جهان فولاد ، شرکت گروه ملی 
صنعتی ایران در اهواز مستقر بوده و دارای 

خطوط تولید به شرح زیر است :
1.فولاد سازی با ۴۳0 هزار تن ظرفیت که 
در حال حاضر ماهانه بین 15 تا 20 هزار 

تن تولید میکند.
مفتول  و  میلگرد  نورد  یا  یک  2.بخش 
که دو خط تولید دارد ، یکی خط تولید 
و  کلاف  تولید  خط  دیگری  و  میلگرد 

ظرفیت آن ۳00 هزار تن در سال است.
۳.بخش 2 یا خط نورد تیرآهن که شامل 
2 بخش نورد 6۳0 و 650 است با ظرفیت 

۳00 هزار تن کار میکند.
ظرفیت  با  کوثر  میلگرد  نورد  ۴.بخش 

اسمی 550 هزار تن
5.لوله سازی با ظرفیت 90 هزار تن.

معاون بازرگانی گروه ملی در گفتگوی اختصاصی با جهان فولاد:

راه اندازی مجدد خطوط تولید و افزایش تولید در گروه ملی
خبر

چادرملو و ماشین سازی اراک تفاهم 
نامه همکاری دوجانبه امضا کردند

در ادامه روند همکاری های دو و چند جانبه شرکت معدنی و 
صنعتی چادرملو با مراکز علمی، پژوهشی، شرکت های دانش 
بنیان و نوآور و مبتکر در جهت برخورداری از فناوری های 
امروز  نوین در عملیات معدنکاری و صنایع فولادی، صبح 
تفاهم نامه همکاری میان شرکت چادرملو و ماشین سازی 
اراک با هدف بهره گیری از تکنولوژی های نوین و ساخت 
ماشین آلات صنعتی با راندمان های افزوده منعقد شد .به 
گزارش جهان فولاد به نقل از روابط عمومی چادرملو ، در این 
مراسم مهندس ناصر تقی زاده مدیر عامل و عضو هیات مدیره 
برای سرمایه گذاری  به آمادگی چادرملو  با اشاره  چادرملو 
های توسعه بخش در صنعت و معدن کشور افزود: چادرملو 
چندین طرح صنعتی در دست اقدام دارد که بسیار علاقمند 
هستیم برای اجرای این پروژها از توان و ظرفیت تکنولوژی 
و ماشین آلات ساخت داخل استفاده نمائیم . بر این اساس 
چند اقدام عملی صورت پذیرفته است، از جمله تاسیس مرکز 
نوآوری، تحقیق و توسعه چادرملو در دانشگاه امیر کبیر و 
اکنون هم انعقاد تفاهم نامه همکاری با ماشین سازی اراک 
برای همکاری مشترک در جهت ساخت و تولید تجهیزات 
و ماشین آلات صنعتی .مدیر عامل چادرملو اظهار امیدواری 
کرد این همکاری مشترک تحولی بزرگ در زمینه دستیابی 
به فناوری های نوین در ساخت ماشین آلات داخلی با هدف 
افزایش بهره وری، کاهش مصرف انرژی و مهمتر از همه قطع 
وابستگی به خارج از کشور ایجاد نماید .مهندس تقی زاده با 
اعلام این خبر که در حال حاضر بالغ بر 190 هزار میلیارد 
ریال عملیات اجرایی برای طرح های پیش بینی شده چادرملو 
در دست اجراست تاکید کرد: برای گام برداشتن در مسیر توسعه 
همه جانبه صنعتی باید ریسک پذیر بود در غیر این صورت عافیت 
طلبی عاملی بازدارنده در این راه است .بر اساس همین گزارش، 
مهندس جعفرصفری مدیر عامل شرکت ماشین سازی اراک نیز 
ضمن تقدیر از جسارت مدیر عامل چادرملو برای ایجاد تحول در 
تثبیت ارتباط میان تولیدکنندگان ، صنعنگران و مراکز علمی، 
اظهار امیدواری کرد با این همکاری مشترک تحول چشمگیری 
در حوزه معدن و صنایع معدنی کشور ایجاد شود و آثار مثبت آن 

بعنوان یک اقدام ملی توسعه بخش بزودی مشاهده گردد .

ادعای گم شدن 3 میلیون تن فولاد 
»قابل احراز« نیست

دکتر بهرام سبحانی رئیس انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران  
در رابطه با ادعای »گم شدن سه میلیون تن فولاد« در زنجیره 
تولید، مصرف و صادرات فولاد، نکاتی مهمی را مطرح کرد.

دکتر بهرام سبحانی رئیس انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران  
در رابطه با ادعای »گم شدن سه میلیون تن فولاد« در زنجیره 

تولید، مصرف و صادرات فولاد، نکاتی مهمی را مطرح کرد.
دکتر سبحانی اظهار داشت: انجمن فولاد اعلام می دارد اگرچه 
و  بلوم  )بیلت،  میانی  فولاد  بین مصرف ظاهری  مقایسه  در 
اسلب( و تولید کل محصولات فولادی، برای یک سال کامل 
شمسی، اختلاف حدود سه میلیون تن مشهود است اما با توجه 
به یک سری نکات و عوامل مهم، موضوع گم شدن یا قاچاق 
این مقدار محصول میانی قابل احراز نیست.رئیس انجمن فولاد 
با ارائه توضیحات بیشتر گفت: اولاً آمار صادرات که برای دوره 
یک ساله )از یکم فروردین تا 29 اسفند( که توسط گمرکات کشور 
اعلام می گردد را نمی شود به تولید همان دوره نسبت داد 
زیرا کالایی که در سه ماهه اول هر سال از گمرکات کشور 
صادر می شود، مربوط به تولیدات سال قبل است.وی ادامه 
داد: ثانیاً همواره در هر مقطع زمانی، بخشی از محصولات 
میانی خریداری شده توسط واحدهای نورد به عنوان کالای در 
جریان تولید در طول خط تولید و انبار مواد اولیه موجود 
است که در آمار تولید شمش و اسلب منظور می شود ولی 
چون هنوز به محصول نهایی قابل فروش تبدیل نشده در آمار 
محصول نهایی نمی آید و با توجه به کثرت واحدهای نورد، 
حجم شمش و اسلب ذخیره شده در انبار مواد اولیه واحدهای 

نورد قابل توجه است.

گروه ملی به سوپر مارکت محصولات 
فولادی معروف است ، که میتواند تامین 
کننده نیازهای کشورهای همسایه باشد.

،،
،،

آنچه اکثر نورد کارها با آن دست به گریبان 
هستند اختلاف قیمت محصول نهایی و مواد 

اولیه است که این قیمت معقول نیست.

،،

،،

نشریه خبری تحلیلی


